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VODNA STIHIJA NAS JE TUDI POVEZALA
Miha Ješe

Zaradi katastrofalne ujme v začetku avgusta moram v uvod-
nik vključiti temo, ki bo v veliki meri spremenila naše življe-
nje. Naša pozornost mora biti namenjena predvsem pomoči 
prizadetim občanom, še zlasti starejšim. Pustošenje vode in 
posledično zemeljski plazovi so za seboj pustili velikansko 
škodo na javni infrastrukturi in stanovanjskih objektih. Enain-
dvajset uničenih ali zelo poškodovanih mostov, kilometri 
uničenih cest, zlasti v Hrastnici, Bodoveljski grapi in Sopotni-
ci, številne zalite in zasute hiše, od katerih nekatere ne bodo 
več primerne za bivanje, je davek na naš odnos do narave. Na 
take dogodke se bomo, žal, morali privaditi in se jim prila-
goditi. 
Po drugi strani pa nas je vodna stihija tudi izjemno povezala. 
Že dolgo pri nas, v Loki in Sloveniji, ni bilo čutiti tolikšne so-
lidarnosti in pripravljenosti pomagati ljudem v  stiski. Tisti, ki 
nismo bili neposredno prizadeti, smo ponudili pomoč priza-
detim. Medsosedska pomoč že dolgo ni bila tako izrazita. Čut 
do sočloveka v stiski je številne prostovoljke in prostovoljce 
kar odnesel na pomoč prizadetim. Ob čiščenju več kot meter 
in pol zalite hiše starejšega občana so nam prišli na pomoč 
mladi fantje iz Ljubljane, skupine deklet so ponujale svojo 
pomoč pri čiščenju, gasilci so črpali blato iz prostorov, sosed-
je so pomagali nalagati na tovornjake za odvoz popolnoma 
uničeno imetje, drugi so ponujali hrano in pijačo. Posebej pa 
je treba poudariti izjemno požrtvovalno in strokovno delo 
občinskega štaba civilne zaščite v Škofji Loki, saj je izkušeno 
in strokovno vodil in koordiniral delo neutrudnih reševalnih 
ekip.
Sledil bo čas odpravljanja posledic ujme. Posebno pozornost 
moramo nameniti številnim starejšim lastnikom uničenih hiš, 
v katerih živijo sami. Organizirano se moramo lotiti pomoči 
pri zbiranju sredstev in in materiala za obnovo – tudi in pred-
vsem naše društvo in njegovi člani. Občinska uprava pa mora 
poskrbeti, da čim prej dobimo protipoplavno zaščito, ter 
opozarjati državo na sprotno čiščenje vodotokov in gozdov.                
Visoka voda je okrepila tudi naše zavedanje o naši majhnosti 
in nemoči ter nam dala jasno vedeti, da se spremenjenemu 
naravnemu okolju lahko zoperstavimo samo skupaj in pov-
ezani. 
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV ŠKOFJA LOKA NA SPLETU

V KORAKU S ČASOM
Irena Ropret Pipan 

Naslov spletne strani DU Škofja Loka: 
https://www.du-skofjaloka.si/

osnovna stran z devetimi zavihki. Prvi je 
Domov, v katerem so objavljene aktualne 
informacije in novice, predstavljeni so organi 
društva in zapisniki sej upravnega odbora. 
Preostali zavihki so namenjeni osrednjim 
dejavnostim društva – od izletništva, letovanj, 
programa Starejši za starejše, kulture do 
športa in rekreacije, objavljene so številke 
glasila Mi o sebi, na voljo so fotogalerija in 
pomembnejše povezave. Na osnovni strani 
je objavljenih šest »zadnjih novic« iz ka-
terega koli zavihka oz. področja delovanja 
društva. Spletna stran je postavljena tako, 
da novejše novice izpodrivajo starejše, te pa 
so premeščene v arhiv. Ta je viden v desnem 
kotu strani, tako da so novice v arhivu še 
vedno na voljo za branje. 
Vsak od devetih zavihkov ima tudi številne 
podzavihke,  v katerih je še podrobneje                                                                                                     Kaj je spletna stran

Spletna stran je zbirka dokumentov oziroma 
datotek, do katerih lahko s pomočjo spletnih 
brskalnikov dostopamo prek interneta. Med najbolj 
priljubljene brskalnike spadajo Google Chrome, 
Firefox, Microsoft Edge in Safari.
Datoteke in podatki, ki sestavljajo spletno stran, so 
shranjeni oziroma gostujejo na računalnikih, ki so 
povezani z internetom. Tem računalnikom pravimo 
strežniki. Njihova naloga je, da hranijo podatke o 
spletni strani in omogočijo dostop do njih, kadar to 
zahtevamo.
Ko v spletni brskalnik vpišemo ime spletne strani, ki 
jo želimo obiskati, ta pošlje zahtevek strežniku, na 
katerem spletna stran gostuje. Nato strežnik pošlje 
brskalniku informacije o spletni strani, ki jo želimo 
obiskati, da jo ta lahko naloži. Ves ta postopek se 
zgodi izjemno hitro, tako rekoč v milisekundah.                                                                                                     
Spletna stran je dandanes obvezen pripomoček 
v podjetjih, organizacijah, društvih …, saj prek 
nje lahko hitro in učinkovito predstavimo svoje 
dejavnosti notranji in tudi širši javnosti ter tako 
dosegamo morebitne nove stranke, v našem prime-
ru so to novi člani društva.
Struktura spletne strani
Spletna stran društva je zaživela v začetku tega leta. 
Pred tem je bilo treba pripraviti njeno oblikovanje, 
tako da so pregledne vse dejavnosti društva. 
Ko odtipkamo naslov spletne strani, se prikaže 

predstavljeno neko področje delovanja društva. 
Tako so v zavihku Izleti, potovanja objavljeni aktualni 
razpisi in prijave na tovrstne dejavnosti, v zavihku 
Šport so predstavljene dejavnosti vseh delujočih 
sekcij, podobno je v zavihku Kultura. V zavihku 
Starejši za starejše so predstavljene vrste pomoči in 
njihovo izvajanje ter vsi kontakti.
Objavljanje informacij 
Za objavo informacij skrbi urednica spletne strani 
Irena Ropret Pipan. Vodje posameznih društvenih 
dejavnosti ji sporočajo, kaj aktualnega se dogaja na 
posameznih področjih, npr. razpisi izletov, letovanj, 
športno-rekreativnih in kulturnih dejavnosti, skrat-
ka o vsem, kar je zanimivega za člane in članice 
društva pa tudi za širšo javnost, saj na splet lahko 
dostopa vsak, ki v spletni brskalnik odtipka naslov 
društva. 
Število klikov na spletno stran merimo z obiski 
spletne strani. Za zdaj še nismo zadovoljni, saj teh 
res ni veliko. Kljub temu lahko sklenemo, da gremo 
v korak s časom in da naše društvo tudi po tej strani 
sodi med aktivnejše.
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PATRICIJA ŽUMER

OBISK DIPLOMATOV V DU ŠKOFJA LOKA

KOLESARJENJE Z DIPLOMATI
Miha Ješe

Na dan kolesarjenja, 3 junija 2023, je bilo v Škofji 
Loki organizirano kolesarjenje za diplomate, akrediti-
rane v naši državi. Na pobudo poljskega veleposla-
nika, ekscelence Krzystofa Olendzkega so dogodek 
pripravili veleposlaništvo Republike Poljske, Občina 
Škofja Loka in DU Škofja Loka. Člani kolesarske sekcije 
DU Škofja Loka so udeležence pričakali na železniški 
postaji v Škofji Loki. Skupaj so se pripeljali do stojnice 
Razvojne agencije Sora na parkirišču na Štemarjah, 
tam pa jih je pričakal in nagovoril škofjeloški župan 
Tine Radinja. Po ogledu dogajanj na Historialu v 
starem mestnem jedru so se v spremstvu loških 
kolesarjev upokojencev podali na lažje kolesarjenje 
po Sorškem polju in ga sklenili na železniški postaji v 
Medvodah. Od tam so se nekateri v Ljubljano vrnili s 
kolesi, drugi pa z vlakom.

TU SEM ZARADI ČLANOV
Danica Zavrl Žlebir

V novi ekipi Društva upokojencev Škofja Loka je tudi društvena tajnica Patricija Žumer
Tajnica je prvi človek, s katerim 
se sreča član društva, kadar 
v pisarni išče informacije, se 
želi prijaviti na izlet ali nemara 
celo sporočiti smrt svojca. To 
nalogo od letošnjega marca 
po novem opravlja Patricija 
Žumer. Upokojila se je pred 
dvema letoma, letos pa je 
postala članica DU Škofja Loka. 
Patricija je ena izmed tistih 
marljivih ljudi, ki se neradi 
silijo v ospredje, kljub temu pa 
je privolila v kratek pogovor 
za naše glasilo, da bi jo člani 
pobliže spoznali.
»Nazadnje sem delala v za-
varovalništvu, sicer pa imam 
25 let delovnih izkušenj s pisarniškim poslovanjem 
in moram reči, da se moje zdajšnje delo v društvu 
ne razlikuje od takratnega,« je povedala Patrici-
ja Žumer, ki prisega na prijazen pristop do ljudi. 
»Pomembno je, da se ljudje, ki prihajajo v društveno 

pisarno – seveda vsak pride prostovo-
ljno – tu dobro počutijo in so prijazno 
sprejeti. In takšen je tudi moj odnos do 
njih, saj sem tukaj prav zaradi njih.«
Po statutu društva tajnica pripravlja 
gradiva za seje organov, skrbi za izva-
janje njihovih sklepov, vodi evidenco 
članstva, opravlja administrativno-teh-
nična in druga opravila, kot jih oprede-
ljujejo društvena pravila, splošni akti in 
sklepi organov. Za svoje delo je odgo- 
vorna predsedniku, upravnemu odboru 
in zboru članov DU. 
Ko sva se junija pogovarjali, je dejala, 
da še nima popolnega pregleda nad 
članstvom (takrat nas je bilo v društvu 
1643), aktivne člane pa zaradi številnih 
društvenih dejavnosti že pozna. Med 

najinim pogovorom se je začenjala tudi selitev 
društva v nove prostore. Tudi Patricija se že zelo 
veseli boljših delovnih razmer v društvu.
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KAKŠEN BO NAŠ NOVI »DOM« 
Alma Vičar

Po dolgih letih čakanja smo dočakali nove prostore v stavbi »komande« nekdanje vojašnice. Prostori so 
veliki in vse še diši po svežem

DRUŠTVO UPOKOJENCEV V NOVIH PROSTORIH

Naše pisarne, nove učilnice, nova knjižnica in nova 
dvorana se počasi polnijo in do jeseni bomo pre-
seljeni. Za nas, ki smo navajeni naših skromnih pros-
torov, so novi pravo razkošje.

OBISK DIPLOMATOV 
Miha Ješe

Tradicionalno junijsko srečanje v Sloveniji akrediti- 
ranih diplomatov je letos potekalo tudi v novih 
prostorih DU Škofja Loka. V še nedokončanih 
prostorih poveljstva nekdanje vojašnice jih je 
pozdravil predsednik našega društva Miha Ješe, 
za presenečenje pa so poskrbeli pevke in pevci 
Mešanega pevskega zbora Vrelec pod vodstvom 
Dejana Herakovića, saj so jim v novi dvorani zapeli 
nekaj pesmi. Diplomati so bili navdušeni, nič manj 
pa tudi člani zbora, ki so ob tej priložnosti preizkusili 
odlično akustiko nove dvorane.

Občina je obema društvoma, DU 
in U3, namenila večino pritličja 
zahodnega trakta objekta nedanje 
vojašnice, t. i. komande. Obnova 
prostorov je bila zahteven projekt, 
Občina Škofja Loka pa je poskrbe-
la za pravo medgeneracijsko 
povezovanje. Prostore pritličja si 
namreč delimo z Medobčinskim 
društvom invalidov (MDI), ki se je 
v nove prostore že preselilo, in z 
mladimi skejterji, ki so bili tu že 
pred obnovo nadstropja, tako da 
je bila njihova dvorana za skejta-
nje le premeščena neposredno ob 
glavni vhod. Poleg nas treh bo v 
pritličju tudi prostor Srečevalnice 
za starejše, ki bo ob že delujočih 
dveh v Podlubniku in na Trati zaokrožila ponudbo 
za dejavno in kakovostno preživljanje časa naše 
generacije. 
Vsa štiri društva bomo imela skupni vhod na zahod-
ni strani, kjer je zgrajena tudi klančina za dostop 
gibalno oviranih. Takoj na začetku, pred pregradno 
steno na hodniku, so na levi strani hodnika prostori 
za skejtanje, na desni strani pa prostori MDI, ki tu že 

deluje. Za pregradno steno na hodniku so razvrš-
čeni vsi prostori za nas, starejše.
Na levi strani smo dobili 75 m² veliko večnamen-
sko dvorano, ki se nadaljuje v novo knjižnico. Na 

nasprotni strani hodnika bo prostor nove Srečeval-
nice. V nadaljevanju so na desni strani hodnika raz-
vrščeni prostori, namenjeni tajništvu in predsedniku 
društva upokojencev, zagotovljen pa je tudi prepo-
treben skladiščni prostor. Na levi strani hodnika sta 
urejeni še dve majhni pisarni DU, v katerih bo tudi 
mini kuhinja. DU je tako dobilo približno 230 m² 
novih prostorov.



Mi o sebi - september 2023 7

GALERIJA ZLATIN HODNIK PRED NOVIMI IZZIVI
Alma Vičar

Nove prostore, ki smo jih poleti naselili v prostorih nekdanje vojašnice, povezuje dolg večnamenski 
hodnik, ki bo postal naš novi razstavni prostor. Po sklepu upravnega odbora društva se bo imenoval 
galerija Zlatin hodnik

Že pred leti je Zlata Ramovš dala pobudo za ob-
likovanje razstavnega prostora oziroma za pred-
stavitev posameznih ustvarjalcev in našega dela na 
razstavah. Hodnik v naših starih prostorih je z leti 
in z več kot 500 urami prostovoljnega dela postal 
galerija Hodnik. Včasih je bil kar premajhen, leto 
pa prekratko za vse, kar bi radi predstavili. Velikost 
novega prostora bo tako prav gotovo poseben izziv.
Prva dokumentirana razstava je bila leta 2005 foto-
grafska razstava U3, ki je prikazovala delo študijskih 
skupin tega društva. Sprva so bile razstave spon-
tane in občasne, sčasoma pa se je pokazala potreba 
po bolj organiziranih predstavitvah našega dela in 
ustvarjanja, zato je bil v letu 2010 ustanovljen pose-
ben odbor za razstave.
Vsako leto je bilo pripravljenih več samostojnih 
ali skupinskih razstav, ki so trajale dalj časa, neka-
tere razstave pa so postale tudi tradicionalne. 
Posamezne dogodke smo popestrili s spremlje-
valnimi razstavami, ki so trajale le nekaj ur. Odprt-
ja razstav smo vedno popestrili s spremljajočim 
programom, niso manjkale niti pogostitve. Z razsta-
vami smo gostovali tudi zunaj naše galerije.
Od prvih začetkov je bilo organiziranih več kot 170 
razstav, samo od leta 2010 pa je pri nas razstavljalo 

več kot tisoč razstavljavcev. Raznovrstnost prika-
zanega je tako velika, da bi zmanjkalo prostora, če 
bi želela predstaviti vse. Za vsako razstavo so stale 
tudi številne roke pridnih prostovoljcev.
Duša vsega tega dogajanja je bila dolga leta naša 
Zlata Ramovš, ki je žal ni več med nami. Od januarja 
letos galerijo Hodnik krasi razstava fotografij, ki so 
nastale v okviru poletne univerze 2022 Društva U3 
z naslovom Drevo v urbanem okolju. Ta razstava je 
posvečena prav Zlati, ki je bila del ekipe ustvarjalk 
in žal ni dočakala njene otvoritve. Dana pa je bila za-
veza, da bo novi razstavni prostor poimenovan po njej. 
Nova galerija je tako dobila ime Zlatin hodnik.

GALERIJA ZLATIN HODNIK 

Zadnji del objekta je namenjen društvu U3 in obse-
ga dve učilnici, majhen predprostor z dostopom do 
računalnika, prostor za tajništvo in večjo pisarno za 
sestanke. Prostori društva U3 so veliki približno 100 m².

Vse skupaj povezuje večnamenski hodnik, svetel in 
zavidljive velikosti, ki bo postal naš novi razstavni 
prostor.

URESNIČENA ZAMISEL O MEDGENERACIJSKEM CENTRU

V minulem mesecu in pol smo se preselili v nove 
prostore. Predsednik Društva upokojencev Škofja 
Loka Miha Ješe je ob tem vsem, ki so sodelovali pri 
selitvi, namenil naslednje besede: »Vsem sodelu-
jočim se zahvaljujem za prizadevno sodelovanje 
in ureditev naših novih, velikih in zelo funkcional-
nih prostorov. Posebna zahvala gre tajnici Patriciji, 
finančnici Tatjani, Alenki, Nežki, čistilki Miri, sode-
lujočim pri selitvi omar in pokalov ter številnim 
prostovoljcem, ki so sestavili nove omare in preselili 
knjige v novo knjižnico. Prav knjižnica in dvora-

na sta naši najpomembnejši novi pridobitvi, saj 
nam bosta omogočili kakovostno in še bolj pestro 
delovanje. Zaradi zamud pri graditvi osnovne šole 
Jela Janežiča bomo nekaj časa prostore delili z 
njihovimi učenci. Tako sodelovanje bo obogatilo 
delovanje našega društva in šolarjev, ki potrebujejo 
našo posebno pozornost. Udejanjena bo tudi os-
novna zamisel ureditve medgeneracijskega centra 
v nekdanji vojašnici, ki bo ob vrtcu, Ljudski univerzi, 
Zavodu O in drugih zares postal središče dogajanja 
uradnih in prostovoljskih organizacij v našem mestu.«
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GLASBA

Nadaljevanje s prejšnje strani

Z VESELJEM SE ODZOVEMO VSAKEMU POVABILU 
Ivanka Prezelj

Nastopi skupine Loške orglice
Letošnji zbor članov DU Škofja Loka je bil zares 
poseben, saj se je nekaj neobičajnega zgodilo tudi 
v kulturnem programu. V slovo staremu in kot 
dobrodošlico novemu vodstvu ter v pozdrav števil-
nim članom društva smo nastopile vse tri glasbene 
skupine, ki delujemo v okviru DU Škofja Loka, vsaka 
z dvema skladbama.
Jože Rupar, naš vokalist, je letos vstopil v osmo 
desetletje. Povabil nas je na svoj dom, da smo sku-
paj praznovali njegov jubilej. Najprej smo zaigrali 
na orglice vse pesmi, ki jih znamo, potem pa smo 
ob obujanju spominov uživali v dobrotah, ki jih je 
pripravila njegova žena Francka. 23. junija odprli razstavo klekljarskega društva De-

teljica z naslovom »V začetku je bila beseda«. Lepo 
nas je presenetilo povabilo njihove predsednice 
Vide Šubic, da bi na prireditvi sodelovale tudi Loške 
orglice. Izvedli smo pet skladb.
Po tem nastopu pa smo si privoščili nekaj več kot 
mesec dni počitnic. 
Skupaj s pevskim zborom Radost iz Srečevalnice 
v Podlubniku smo 3. avgusta sodelovali na pred-
stavitvi knjige »Na Škofjeloškem nekoč«, ki so jo 
uredile Dušica Kunaver, Nada Marija Slovnik in 
Apolonija Kandus. Predstavitev so pripravili v pov-
sem napolnjenem gostišču Pr’ Pepet v Škofji Loki.
Na povabilo predsednice MePZ Kranjska Gora 
smo 19. avgusta nastopili na 18. Škerljevih dnevih 
v Kranjski Gori. Ob preizkusu ozvočenja so se na 
prizorišču pojavili veseli fantje, ki so se zbrali na 
fantovščini. Pozneje je koncert v narodnih nošah 
izvedel tamkajšnji MePZ Odmev, sredi programa pa 
smo kot gostje v polni zasedbi nastopili tudi mi s 
petimi skladbami. Po koncertu so nas gostitelji po-
vabili še na večerjo ter izrazili zadovoljstvo in željo 
za nadaljnje sodelovanje. Lepo je bilo.

V Domu sv. Katarine v Mengšu

Kot pri marsikateri dejavnosti se je tudi v galerijsko 
dejavnost vmešala korona, tako da odbor za razstave 
za zdaj ne deluje. Novi prostor potrebuje novo 
ekipo in kar kliče, da mu čim prej damo vsebino. 

Mogoče je zdaj tudi čas, da uresničimo dolgolet-
no Zlatino željo in zagotovimo razstavno mizo s 
stekleno površino za varno razstavljanje tudi tistih 
izdelkov in predmetov, ki zahtevajo posebno pred-
stavitev.

12. aprila smo s samostojnim programom popestri-
li popoldan oskrbovancev v Domu sv. Katarine v 
Mengšu. Razpoloženje vseh je bilo dobro, saj smo 
skupaj igrali in prepevali skoraj vsi v dvorani. Po 
nastopu smo se ob prigrizku, ki so nam ga pripravili, 
sproščeno pogovarjali z vodjo tega zavoda usmiljenk.
V mali dvorani Sokolskega doma v Gorenji vasi so 

Praznovanje pri Jožetu

Mešani pevski zbor Vrelec pri DU Škofja Loka vabi v svoje vrste nove pevce, 
predvsem tenoriste in basiste, ki imajo veselje do zborovskega petja

 in tudi nekaj izkušenj na tem področju. 
►
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NASTOPI SO SE KAR VRSTILI
Martin Bizjak

Pevke in pevci Vrelca smo spomladi poleg rednih tedenskih vaj celotnega mešanega zbora uvedli še 
dodatne vaje moškega in ženskega sestava, saj so se nastopi kar vrstili. Maja smo gostovali v Novem 
Sadu
Marca smo v OŠ Škofja Loka - Mesto nastopili 
na začetku rednega občnega zbora DU Škofja
Loka in temu pomembnemu dogodku s 
pesmijo prispevali še kulturno sporočilo. 16. 
aprila je sledil nastop na Območnem srečanju 
odraslih PZ v Kristalni dvorani Sokolskega 
doma, na njem pa je poleg sedmih pevskih 
sestavov nastopil tudi vrhunski zbor Crescendo 
pod vodstvom Žige Kerta. Vrelec je izvedel 
dve zahtevnejši pesmi, in sicer Dekle na vrtu 
in Planinsko Antona Foersterja. Maja je Vrelec 
nastopil na dveh revijah pevskih zborov. Naj-
prej smo zapeli na srečanju Gorenjski upo-
kojenci pojejo 2023 v Baročni dvorani radov-
ljiške graščine in v konkurenci 11 gorenjskih 
pevskih zborov zasedli tretje mesto. Ob dnevu 
ZDUS smo bili povabljeni tudi na 45. srečanje 
pevskih zborov DU Slovenije na Gospodar-
skem razstavišču v Ljubljani, kjer smo pred-
stavljali upokojenske PZ na Gorenjskem. MePZ 
Vrelec je bil za nastop izbran kot najboljši na 
lanski reviji Gorenjski upokojenci pojejo 2022 
na Jesenicah. S svojim delovanjem je tudi 
Vrelec prispeval k podelitvi priznanja, ki ga je 
DU Škofja Loka prejelo na dnevih ZDUS kot 
najdejavnejše društvo v Pokrajinski zvezi za 
Gorenjsko v letu 2022.
Pevke in pevci Vrelca smo letos nastopili tudi 
v tujini; od 26. do 28. maja smo gostovali pri 
ženskem PZ Novosadske Šmizle. Ob prihodu 
v Novi Sad so nas toplo  sprejeli gostitelji, že 
takoj po tem pa je bila v kulturnem centru
Svilara skupna vaja obeh zborov. Že dan 
pozneje je sledil skupni večerni koncert z 
naslovom »S pesmijo do prijateljstva«. Vzeli 
smo si tudi čas za ogled dela tega lepega mes-
ta. Večerni koncert je bil čudovit glasbeni
dogodek, na katerem je Vrelec v mešani 
sestavi izvedel 12 pesmi, poleg slovenskega 
ljudskega izročila tudi Mozartovo Ave Verum, 
Bortnianskega Tebe poem in Verdijev Zbor 
hebrejskih sužnjev. Skupaj z Novosadskimi 
Šmizlami smo zapeli pesem Isidorja Bajića 
Srpkinjo in makedonsko ljudsko Što mi e milo 
i drago. Ženski sestav Vrelca je izvedel popu-

larno Ježkovo pesem Ne čakaj na maj in ljudsko Da bi jaz 
znala. 
Srečanje pevcev in pevk Vrelca z zborom Šmizle je bil 
prisrčen in nepozaben dogodek. Na dan odhoda iz Novega 
Sada smo si ogledali še Petrovaradinsko trdnjavo, naše 
druženje z gostitelji pa smo sklenili na kosilu v gostilni 
ob Donavi in s skupnim prepevanjem umetnih pesmi in 
pesmi iz glasbene zakladnice obeh narodov. Ob skoraj-
šnjem obisku ŽPS Novosadske Šmizle pri nas se bomo 
v Vrelcu potrudili, da jim bomo izkazali vsaj podobno 
gostoljubje.    

Skupni nastop Vrelca in Šmizle na koncertu 
v Novem Sadu

Člani in članice Vrelca smo redno vadili tudi poleti in na eni 
izmed vaj nas je med ogledom obnovljenih prostorov stare 
vojašnice zatekla skupina veleposlanic in veleposlanikov,
akreditiranih v Sloveniji. Sprejeli smo jih s pesmijo in na-
gradili so nas z iskrenim aplavzom.  (Fotografija na 6. strani)

Na Petrovaradinski trdnjavi

GLASBA
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PILOTNI PROJEKT E-OSKRBA 
Nežka Fojkar

Obdobje brezplačne e-oskrbe se bo izteklo konec septembra – kdo jo bo financiral po tem datumu?
Ministrstvo za zdravje RS je ob podpori Vlade RS in 
sodelovanju z Zvezo društev upokojencev Sloveni-
je od maja 2022 do 30. septembra 2023 s pilotnim 
projektom zagotovilo brezplačno e-oskrbo za 5000 
upravičencev v Sloveniji. E-oskrba je socialnovarst-
vena storitev, ki starejšim, invalidom in kroničnim 
bolnikom omogoča varnejše in bolj neodvisno živ-
ljenje doma. Zagotovljena jim je 24-urna povezava z 
asistenčnim centrom in ta jim ob morebitni potrebi 
organizira tudi ustrezno obliko pomoči. 
V pridobivanje kandidatov za to brezplačno e-oskrbo 
smo bili poleg drugih organizacij vključeni tudi 
prostovoljci programa Starejši za starejše pri DU 
Škofja Loka. Iskanje kandidatov nam ni bilo zaupa-
no po naključju, saj prostovoljci ob obiskih starejših 
na njihovih domovih spoznavamo ljudi in vemo, 
kakšne so njihove potrebe. V obdobju treh mesecev 
smo našli 22 oseb, ki so zaradi svojih zdravstvenih 
težav z veseljem sprejele brezplačno e-oskrbo. Ker 
se bo obdobje brezplačne uporabe e-oskrbe po 
pilotnem projektu izteklo 30. septembra 2023, se 

zastavlja vprašanje, kdo bo e-oskrbo financiral po 
tem datumu. Za številne uporabnike, ki želijo varno 
živeti doma, je ta storitev nujna, hkrati pa predraga, 
saj je njena cena 37 evrov na mesec. 
Zveza društev upokojencev Slovenije in ministrstvo 
za solidarno prihodnost že nekaj časa iščeta rešitev 
za nadaljevanje brezplačne uporabe e-oskrbe za 
zdajšnje uporabnike. Brezplačna uporaba je sicer 
predvidena v zakonu o dolgotrajni oskrbi, ki ga je 
sprejela prejšnja vlada in naj bi veljal od 1. 1. 2024, 
zdajšnja vlada pa je uveljavitev tega zakona zamak-
nila še za eno leto. 
Žal vrzel, ki je nastala ob tem, še vedno ni odprav-
ljena. Kljub obljubi predsednika vlade dr. Roberta 
Goloba na delovnem srečanju v okviru letošnjih 
Medgeneracijskih dni, da bo zadeva rešena pozi-
tivno in pravočasno za uporabnike, pravega odgo-
vora še vedno ni. Za sistemsko rešitev se zavezuje 
tudi ministrstvo za solidarno prihodnost, vendar 
rešitev prelaga na čas po poletnem premoru. Upanje 
nam še vedno ostaja …

PROJEKT STAREJŠI ZA STAREJŠE

SREBRNI GRB ZA DOLGOLETNO POŽRTVOVALNO DELO 
Tekst Maruša Mohorič, fotografija Peter Košenina

Letošnja dobitnica srebrnega grba Občine Škofja Loka je Nežka Fojkar, polnih petnajst let članica Društ-
va upokojencev Škofja Loka. Priznanje ji je junija na slavnostni akademiji ob praznovanju 1050-letnice 
našega mesta izročil župan Tine Radinja
Nežka Fojkar (roj. 
1948) je članica 
DU Škofja Loka 
od leta 2008. Od 
tedaj, torej že 
polnih petnajst let, 
vodi prostovoljski 
program Starejši 
za starejše, ki je 
namenjen večji 
kakovosti življenja 
starejših doma. 
Vso svojo delovno 
dobo je bila po 
večini zaposlena 

v Centru za reha-
bilitacijo slepih 
in slabovidnih v 
Škofji Loki. Zato 
ima veliko izkušenj 
z ljudmi, ki so v živ-
ljenju poleg težav 
z vidom naleteli še 
na druge ovire. Od-
ločila se je, da pre-
vzame delo koordi-
natorke programa 
Starejši za starejše 
v DU. Za začetek 
je za raznašanje 

OBČINSKA NAGRAJENKA
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glasila Mi o sebi povabila prostovoljke. Sprva ni bilo 
nikakršnih seznamov članov društva, starejših od 69 
let, zato so bile te prostovoljke najboljša izbira, saj 
so poznale ljudi v svoji okolici. Večina obiskanih je 
pripravljena odgovarjati na anketo ter izraziti svoje 
želje in potrebe po morebitni pomoči, nekateri pa 
sodelovanje tudi zavrnejo. Starejši največkrat potre- 
bujejo samo druženje, pogovor, drugi so veseli, če 
jim prineseš nekaj iz trgovine, seveda pa številni 
potrebujejo tudi pomoč za fizična opravila. Dejstvo 
je, da prostovoljec ne more biti vsak. Imeti mora 
voljo, empatijo, smisel za delo s starejšimi in veliko 
razumevanja. S tem daje del sebe tistim, ki potrebu-
jejo pomoč. Ljudje smo zelo različni, zato tudi 
prostovoljstvo ni preprosto in je včasih tudi obre-
menjujoče. Nekateri odnehajo, čeprav so izkušnje 
pomembne. 
Starejši za starejše
Koordinatorji programa Starejši za starejše se v 
organizaciji ZDUS vsako leto zberejo na 3-dnevnem 
strokovnem izobraževanju z različnimi temami. Tudi 
vsaka prostovoljka mora imeti ustrezno znanje, zato 
vsako društvo enkrat na leto pripravi enodnevno 
izobraževanje. Prostovoljkam veliko pomenijo tudi 
občasna srečanja, na katerih koordinatorki oddamo 
pisna poročila o opravljenih obiskih, se družimo in 
pogovorimo o poteku našega dela.
V obdobju od leta 2008–2022 je bilo vseh prosto-
voljk kar 74, med njimi tudi dva moška. Zdaj je v 
skupini le 32 prostovoljk, saj nekatere po krajšem 
času ugotovijo, da tega dela ne zmorejo, nekaj pa 
jih je, žal, pokojnih. Narava seveda zahteva svoje, 
številne smo se v teh letih tudi same postarale, zato 
nujno potrebujemo pomladitev ekipe.
Občina Škofja Loka je po obsegu precej velika. 
Starejših od 69 let je približno 3500. Pokritost terena 
je premajhna, da bi bili lahko zadovoljni, vendar 
nikogar ne moreš prisiliti v prostovoljstvo. Število 
opravljenih obiskov – druženje, dostava iz trgovin, 
pomoč pri hišnih opravilih, krajši prevozi in še kaj – 
preračunano v ure opravljenega dela v teh letih pa 
je vredno kar 48.586 evrov (obračun po zakonu o 
prostovoljstvu). 
Program Starejši za starejše je na pobudo dr. Mateje
Kožuh Novak, takrat predsednice ZDUS, zaživel 
leta 2004. Leta 2017 je Evropski parlament spoznal 
koristnost in inovativnost Slovenije pri skrbi za 
starejše ter mu podelil nagrado »Državljan Evrope«. 
Predlagatelja sta bila evropska poslanca iz Slovenije 
Ivo Vajgl in Igor Šoltes. Tudi Škofja Loka je že večkrat 

prejela laskavi naziv Prostovoljstvu prijazno mesto, 
ki ga podeljuje Slovenska filantropija.
Nežka Fojkar je od leta 2010 tudi predsednica 
stanovanjske komisije. Komisija zbira prošnje 
starejših za najem neprofitnih stanovanj, ki so v 
lasti Nepremičninskega sklada RS. Škofja Loka ima 
62 takšnih stanovanj. Prošenj je vsako leto precej, 
pogoji za pridobitev pa ne zelo preprosti. Vsako leto 
je treba pregledati vse prošnje, obvestiti vse prosilce, 
izdelati prednostni seznam in ob morebitnem prostem 
stanovanju sodelovati z Nepremičninskim skladom vse 
do dodelitve stanovanja.
Lani je Nežka ob pomoči prostovoljk koordinirala 
pilotni projekt »Brezplačna e-oskrba« za pet tisoč 
starejših v Sloveniji za obdobje enega leta. Pridobili 
smo 22 kandidatov, ki so prejeli varovani telefon,
zapestnice in obeske, s katerimi lahko v stiski 
prikličejo prvo pomoč na daljavo.
Več priznanj, zdaj še srebrni grb 
Za dolgoletno uspešno prostovoljsko delo v DU je 
Nežka prejela pisno priznanje, malo in veliko pla-
keto in tudi priznanje ZDUS, zato je DU predlagalo, 
naj ji Občina Škofja Loka podeli srebrni grb, predlog 
pa je potrdila občinska komisija. Priznanje ji je na 
občinski slavnostni akademiji na gradu ob prazno-
vanju 1050-letnice našega mesta izročil župan Tine 
Radinja. Z obiskom in v počastitev tega jubileja nas 
je razveselila tudi predsednica države Nataša Pirc 
Musar, ki je čestitala vsem nagrajencem.
Nežka se za svojo dušo včasih s prijatelji preseli 
tudi na prstometno igrišče. V njenem otroštvu za 
šport ni bilo dosti časa in možnosti, prstomet pa je 
zelo preprosta igra, ki jo vedno znova spominja na 
domače igre z brati in sestrami. Zdaj je članica zelo 
uspešne prstometne ekipe v gorenjski ligi.
Svoj prosti čas Nežka izpolni na različne načine. 
Doma ima velik zelenjavni in sadni vrt, ki zahteva 
kar veliko truda, da je urejen in obrodi sadove. Zelo 
rada gre tudi v gozd, ki daje okusne sadove – poleti
 jagode, jeseni pa gobe … Poleg tega ji prosti čas 
zapolnijo tudi trije odrasli otroci in štirje vnuki. 
Njena širša družina (devet bratov in sester) pa tudi 
občasno potrebuje kakšno pomoč.
Občinskega priznanja je bila seveda zelo vesela, 
vendar je poudarila, da so zanj zaslužne vse prosto-
voljke programa Starejši za starejše.
Nežka, hvala za tvoje dolgoletno požrtvovalno delo, 
čestitke v imenu vseh članic in članov DU ter hvala 
za pogovor.
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OD ŠPORTNICE DO PREDANE PROSTOVOLJKE
Danica Zavrl Žlebir

Julija Jenko je bila v mlajših letih športnica, pozneje rekreativna športnica in organizatorka športne 
dejavnosti, v Društvu upokojencev Škofja Loka, ki ji je leta 2019 podelilo naziv častne članice, pa tudi 
prostovoljka v številnih dejavnostih 
Pogovor z Julijo Jenko bi lahko uvrstili v katero koli rubriko 
glasila Mi o sebi: v športno, v rubriko Prostovoljstvo je vredno-
ta ali v rubriko Zanimive osebnosti. V vsaki bi veliko izvedeli o 
njenih nekdanjih športnih uspehih, poznejšem udejstvovanju 
v številnih rekreativnih športih in vsestranski dejavnosti ne 
samo v našem društvu, katerega častna članica je od leta 2019, 
ampak tudi na drugih področjih. Deluje namreč tudi v Društvu 
izgnancev in Društvu na srcu operiranih Slovenije. 
Julija je bila športnica od malih nog: enajstletna je začela telova-
diti pri TVD Partizan v Škofji Loki, saj je slišala, da organizirajo 
letovanja v Baški. Na tekmovanjih je že kmalu dosegala vidne 
uspehe: bila je članica slovenske mladinske reprezentance, 
tekmovala in zmagovala je po Jugoslaviji ter se uvrstila tudi 
v jugoslovansko mladinsko reprezentanco. Še uspešnejša bi 
bila, če bi lahko trenirala v Ljubljani, a to ni bilo mogoče. »Vlak 
iz Ljubljane je vozil ob osmih zvečer, zadnji šele opolnoči in na 
treninge v Ljubljani ni bilo niti misliti,« se spominja Julija. Leta 
1960 je prenehala tekmovati, saj si je ustvarjala družino. Pozneje 
se je vrnila v TVD Partizan kot trenerka in to delo opravljala do 
leta 1975, ko se je zaradi bolezni odpovedala tudi temu. Po tem 
je kegljala, v takratnem LTH-ju, kjer je bila zaposlena, pa je od 
leta 1982 sodelovala na sindikalnih športnih igrah v keglja-
nju, streljanju, teku, pikadu, smučanju, namiznem tenisu ... Po 
upokojitvi je postala članica društva upokojencev in pri športni 
zvezi dosegla, da je v športne igre vključila tudi upokojence. V 
društvu je bila pobudnica več športnih sekcij, ki so sodelovale 
tako na občinskih in pokrajinskih kot tudi na državnih tek-
movanjih. V okviru DU Škofja Loka je organizirala tudi te 
tekme. V bazenu CSS v Stari Loki je organizirala plavanje za 
upokojence, in to kar v petih skupinah – in vse delujejo še zdaj. 
Udeleževala se je tudi kolesarskih izletov, »ki jih je organiziral 
predsednik Janez Lichtenekar, pozneje pa zakonca Langerholc. 
Peljali smo se do določenega mesta, potem pa smo šli peš na 
Sv. Andrej, Smledniški grad …,« navaja sogovornica. Še posebej 
lepe spomine ima na planinstvo. »Planinske izlete sva najprej 
organizirali skupaj z Nežko Trampuš, pozneje pa je to sekcijo 
prevzela Nežka. Sprva smo se na izlete vozili z osebnimi avto-
mobili, vendar se je število udeležencev kmalu povečalo in prvi 
avtobus je odpeljal na Snežnik. S prijateljicama Marijo in Sonjo 
smo hodile še v višje hribe!« Če ji med vzponi ne bi manjkal Jalo- 
vec, bi imela opravljeni dve slovenski transverzali. Na Triglavu 
je bila devetkrat. Zdaj, ko so se ji zaradi bolezni zožile možnosti, 
najbolj pogreša prav gore.
Poleg športa je počela še številne druge stvari. Leta 1996 je 
začela na zelo obsežnem terenu pobirati društveno članarino. 

To je delala do lani, ko je morala prene-
hati zaradi bolezni. Poleg tega je na 
svojem terenu vse od začetka izhajanja 
raznašala tudi naše glasilo Mi o sebi. 
Zdaj ga raznaša le še po bližnji okolici. 
Pri tem početju ji je najdragocenejši stik 
z ljudmi. Rada se je srečevala z njimi 
in tudi oni so jo radi sprejemali v svoje 
domove. Čeprav je članarino mogoče 
plačati tudi na sedežu društva, so jo 
člani večkrat prosili, naj vendarle pride 
ona. Ker je dobro poznala teren, se je že 
ob ustanovitvi vključila tudi v program 
Starejši za starejše in obiskovala ljudi.
Kaj je Julijo gnalo k vsem tem dejavnos-
tim, kaj jo je navdihovalo za njeno 
prostovoljno delo? Takole razmišlja: 
»Vedno sem rada pomagala. Najbrž 
sem to podedovala po mami, ki je bila 
zlata duša in je vedno znala prisluhniti 
drugim. Prav tako oče, ki je pri Orlih 
v Nazarjah, kjer je po šoli dobil prvo 
službo, organiziral telovadne akademije, 
bil telovadec, pa tudi nadarjen igralec in 
predan kulturnik. Zato je imel razume-
vanje za moje dejavnosti in mi jih nikoli 
ni skušal preprečevati.«

ZANIMIVI OSEBNOSTI
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Ne samo za športne dosežke, o katerih pričajo 
medalje in pokali v njenih vitrinah, tudi za številne 
druge dejavnosti je prejela vrsto priznanj. Društvo 
upokojencev Škofja Loka ji je leta 2019 podelilo 
naziv častne članice, predvsem za njeno dolgoletno 
delovanje na področju športa. 

Zaradi bolezni je morala opustiti večino svojih 
dejavnosti. Zdaj na krajših sprehodih po okolici iz 
daljave občuduje njej tako ljube gore. Čas si krajša s 
kvačkanjem in branjem, izdeluje pa tudi družinsko 
drevo.

MERI BOZOVIČAR – KO SPOMINI OŽIVIJO
Tekst Alma Vičar, fotografija Gorazd Kavčič

Verjamem, da med nami ni veliko takih, ki bi jim bilo ime Meri Bozovičar neznano. Že dolga leta, vse od 
leta 1999, je del našega društva upokojencev. Bila je ena izmed prvih članic Društva U3 in postala tudi 
njegova častna članica
Ker je bila vedno željna naučiti se česa novega, je 
bila ambasadorka vseživljenjskega učenja. Bila je 
prostovoljka v programu »Starejši za starejše«, pros-
tovoljna kulturna mediatorka v Loškem muzeju, kjer 
je številnim obiskovalcem z vsega sveta še do lani z 
veseljem razkazovala Škoparjevo hišo na graj-
skem vrtu. Veliko jih je navdušila, da so se seznanili 
s »fškalco«, tj. z igro s fižolčki, ki smo jo poznali v 
otroštvu. Vse od začetka je bila članica uredniškega 
odbora glasila Mi o sebi in skoraj je ni številke, v 
kateri nas ne bi razveselila z zgodbami iz preteklo-
sti našega mesta ali s spomini iz svojega življenja. 
Pisanje je postalo del njenega upokojenskega vsak-
dana in pri častitljivih 91 letih se lahko pohvali s kar 
dvema knjigama, ki sta ob pomoči njenih prijateljev 
nastali v zadnjih štirih letih. Res bogastvo, ki ni dano 
vsakomur.
Razveselila sem se, ko sem dobila priložnost, da jo 
znova obiščem in mogoče predstavim še kakšen 
njen skriti spomin. Da je Meri polna presenečenj, 
vam lahko pove že moje prvo srečanje z njo. 
Nekaj učenk se nas je zbralo pri njej v kuhinji in pod 
njenim vodstvom smo pripravile skoraj pozabljeno 
jed – rajželc. Zanimiva izkušnja, saj sem to okusno 
jed pokusila prvič v življenju.  
Potem nas je nekoliko ločilo obdobje korone, ven-
dar naju je klepet v njeni domači dnevni sobi spet 
hitro povezal in popeljal v njeno mladost. 
Rojena je bila v Zmincu, v znani gostilni, po domače 
Pr’ Kajbit. Na svoja otroška leta ima globoke, lepe 
spomine, na mamo in očeta, stare starše, na oba 
brata in obe sestri, teto Pavlo in njihovega kuža 
Valdija, vse pa nam je že predstavila v našem glasilu. 
Ob prebiranju njenih zgodb sem se zavedela, kako 
pomemben temelj nam postavljajo ljudje, ki nas 
obdajajo v našem otroštvu, in kako pomembna je 
ljubezen, ki jo dobimo v najbolj rosnih letih. In tudi, 
kako posebne vezi se lahko spletejo med otrokom 
in živaljo.  
To brezskrbno otroštvo je prekinila 2. svetovna 

vojna, spomini na ta leta in leta po njej pa so spod-
budili nastanek njene prve knjige Krvava zarja. 
Nisva se dolgo zadržali pri teh turobnih spominih, 
saj je z drugo knjigo Parada posebnežev tudi sama 
skočila v vedrejše vode. Priznam, knjige še nisem 
prebrala, vendar me je Meri s pripovedovanjem šte-
vilnih hudomušnih in tudi pikantnih zgodb, ki so se 
dogajale v družinski gostilni, spodbudila, da jo čim 
prej vzamem v roke.
Meri se je v svoji delovni dobi ukvarjala s številkami, 
obračuni in kontroliranjem finančnih poročil, skrat-
ka s ciframi, kot rada reče. Čeprav je bila njena skrita 
želja, da bi postala arhitektka, se je življenje obrnilo 
drugače. Končala je šolo za gostinstvo in turizem 
in se zelo mlada tudi poročila. Življenje sta ji zapol-
nila sinova Marko in Matjaž ter poskrbela, da se je 
lahko naužila tudi tiste posebne ljubezni do vnukov. 
Zdaj so tu že pravnuki in – zanimivo – prav vsi njeni 
potomci so fantje.
Ko sta sinova odšla od hiše in je kmalu umrl tudi 
mož, je nastala praznina. Po odhodu v zasluženi 
pokoj je spoznala, da obstaja še veliko drugih za-
nimivih stvari. Ko je bila v Škofji Loki ustanovljena 
Univerza za tretje življenjsko obdobje, je bila takoj 
zraven. Ker je bila vse življenje  zaljubljena v knjige, 
ji je manjkala le majhna spodbuda, da tudi sama 
začne pisati. Tečaj kreativnega pisanja, iz katerega 
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Nadaljevanje s prejšnje strani
se je rodilo naše glasilo, Jelka Mlakar in pozneje tudi 
Helena Janežič so ji odprli vrata v svet pisanja. Kot 
zanimivost mi je povedala zgodbo, kako je v šoli, ko 
bi prvič morala napisati prosti spis, oddala povsem 
prazen list. Niti ene misli ni mogla preliti na papir. 
No, zdaj ni več praznih listov.
Posebej lepe spomine ima Meri na vsa leta, ki jih je 
preživela v Škoparjevi domačiji. Stike je ohranila z 
marsikaterim obiskovalcem iz tujine. 

Kljub zavidljivim letom še vedno sodeluje v bralnem 
krožku, saj se je ta zdaj preselil kar na njen dom, 
enkrat na teden pa na njenem domu poteka tudi 
tečaj angleščine.
Rada vstaja zgodaj, občuduje sončne vzhode, rada 
ima svoje lepo drevo ginko, obdajajo jo umetniške 
slike, ki so tudi delo njenih sinov, predvsem pa piše, 
piše. Mogoče pa bomo dočakali še kako njeno knji-
go? Meri, hvala za vse.

NAŠIH 60 LET
Maruša Mohorič

OBLETNICA VALETE

Včasih smo dobili vabilo 
z naslovom »Vabljeni 
veteranke in veterani«, 
letošnje pa je bilo precej 
posebno: »Mladi po srcu 
pri iskanju zdravnika za 
utrujeno srce 2023« s 
hudomušno karikaturo 
starejših, ki v dolgi vrsti 
čakajo pred zdravstve-
nim domom. Sošolec 
Stane Zgaga ima obilo 
smisla za humor.
V gostilni Pr’ Birt na 
Praprotnem smo se v 
začetku junija srečali 
sošolke in sošolci 8.a 
in 8.b razreda Osnovne 
šole Železniki. Vabilu sta 
se z veseljem od-
zvali takrat še tovarišici 
Martina Sedej in Marička Plešec, skupaj z njima pa 
nas je bilo samo 34. V letu 1963, ko smo zaključili 
OŠ, je bilo v vsakem razredu 34 učenk in učencev. 
Da, nekaj je pokojnih, nekateri so bili bolni ali že na 
dopustu. Zagotovo se srečamo spet čez pet let!
Obujali smo spomine na tiste »težke« čase, pa kaj vse 
smo se morali učiti in kakšne kazni smo dobivali za 
različne prekrške, vendar tudi na dolge pohode, med 
katerimi smo po dve uri hodili iz šole domov, kateri 
razred je bil boljši v rokometu, kam smo šli na izlet ob 
koncu leta, pa kdo je bil že zaljubljen v koga …
Pred 60 leti je osnovno šolo končala večina 
»informbirojevcev«, torej letnik 1948, nekateri 
tudi kak mesec ali leto starejši ali mlajši, po večini iz 
Železnikov in bližnje okolice. V 5. razredu so se nam 

iz polovice Selške doline pridružili otroci, ki so do 
tedaj v svojih krajih obiskovali podružnične šole. Bili 
smo prva generacija, ki se ni spraševala »Wie heist 
du?«, ampak »What is your name?«.
Nekateri smo bili potem sošolke in sošolci v raz-
ličnih srednjih šolah ali na fakultetah, pa sodelavke 
in sodelavci v številnih podjetjih v Železnikih, 
številni pa so se selili po Sloveniji. Kar nekaj nas je, ki 
smo se preselili v Škofjo Loko, kjer so zgradili precej 
stanovanj, zato smo danes članice in člani DU Škofja 
Loka. Verjetno najbolj znan je večkratni športnik 
leta France Prezelj.
Ob tej priložnosti naj se iskreno zahvalim Dragici 
Cankar in Darinki Megušar za njuno pripravljenost, 
da poskrbita za naša srečanja.
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VSAKO LETO ZNOVA 
Borjana Koželj in Tanja Nikolić

Za nami so zelo razgibani časi. Komaj smo se pobrali po epidemiji, že je pred nami vrsta 
novih težav. Kot vedno bomo tudi tokrat premagali vse ovire

V minulem šolskem letu je bilo število 
vpisanih študentov boljše, kljub temu 
pa številk izpred epidemije nismo 

VPIS V NOVO ŠTUDIJSKO LETO
Vpis bo potekal ves september 2023, vsak delovni 
dan od 10. do 12. ure. Novi program je objavljen na 
spletni strani http://3univerza-loka.splet.arnes.si/, 
na naši Facebook strani, v Občasniku, v glasilu Mi 

dosegli. Skrbeli smo za vsebine izobraževanja in 
hkrati načrtovali selitev v nove prostore. Dolga leta 
smo varčevali, tako da smo zdaj lahko kupili nekaj 
opreme za učilnice. Res pa je, da gre zahvala naši 
članici Mariji Kotar, saj nam je podarila vrsto lepih 
omar, stolov in miz, ki bodo krasile naše pisarne. Tik 
pred selitvijo smo po vsej Sloveniji doživljali divjan-
je stoletne vode, ki ni prizanesla niti našemu mestu. 
Naši prostori so na varnem v nadstropju stavbe po-
veljstva v nekdanji vojašnici, zato jih vodna ujma ni 
poškodovala. Toda nesreča nikoli ne počiva. Dolete-

la je Osnovno šolo Jela Janežiča, zato graditev ne bo 
pravočasno končana. Veseli nas, da bomo šoli lahko 
pomagali prebroditi prostorsko stisko in omogo-
čili začetek pouka v naših prostorih. Gremo novim 
izzivom naproti!
Takoj po koncu študijskega leta 2022/2023 so stekle 
priprave na novo jesen. Veliko pozornosti smo na-
menili programu izobraževanja. Pridružilo se nam je 
nekaj novih mentorjev in vseh smo bili zelo veseli. 
Pripravili smo veliko novih vsebin, tako da se bo za 
vsakogar našlo kaj zanimivega. Še vedno bo največ 
pozornosti namenjene digitalizaciji, saj dandanes 
brez teh znanj težko dostopamo do storitev, ki jih 
potrebujemo v vsakdanjem življenju. 

o sebi in na oglasni deski našega društva. Če želite, 
vam ga lahko pošljemo tudi po navadni pošti. Veseli 
bomo tudi osebnih obiskov in pogovorov v pisarni, 
tokrat že v novih prostorih.

Poleg stalnih vsebin bo na voljo tudi nekaj novih z novimi mentorji

SLIKARSKI KROŽEK Z AGATO
Marta Satler

V novem študijskem letu 2023/24 
Društvo U3 razpisuje nov krožek za 
vse tiste, ki vam je slikanje že v veselje 
ali pa bi se radi preizkusili tudi v tem. 
Nikoli ne vemo, kakšni talenti se skriva-
jo v nas, če ne poskusimo! 
Vodila ga bo akademska slikarka 
Agata Pavlovec. Poleg tega, da je 
v svoji umetniški karieri zelo vneta 
raziskovalka motivov, formatov, ma-
terialov, barv, stilov, s katerimi vedno 
preseneča na svojih razstavah, je tudi 
zelo tenkočutna pedagoginja na teča-
jih in slikarskih kolonijah, ki jih vodi 
po Sloveniji tako za otroke, šolarje in 

vsakemu nameni svojo pozor-
nost ali pa nas pusti pri miru, 
če vidi, da raje raziskujemo 
sami. Ko pa ugotovimo, da 
smo slikarstvo zajeli šele s 
čajno žličko, in jo gledamo, da 
bi se nas še kamen usmilil, pri-
sede in s tremi potegi čopiča 
postavi vse na svoje mesto, 
kot je prav. Takrat se zavemo, 
da smo sicer dobri, saj nas 
rada pohvali, vendar nam še 
veliiikooo manjka, da bi ji segli 
do kolen. Je pa pri njej vedno 
sproščeno, saj smo tam zato, 

odrasle kot tudi za ljudi v tretjem življenjskem ob-
dobju.
Pripravila je pester celoletni program in tisti, ki njen 
tečaj obiskujemo že deset let, lahko potrdimo, da 

ker nam je slikanje v veselje. Ponosni smo, kadar je 
kakšna slika primerna za razstavo ali darilo.
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ZAHVALA DONATORJEM
Vrsto let smo se pripravljali na selitev, varčevali in zbirali donacije. Zaradi vaše pomoči so naši novi prostori 
zdaj dobro opremljeni in lepši. Zahvaljujemo se vsem, ki ste Društvu U3 darovali za selitev v nove prostore.
         Predsednica Društva U3
         Borjana Varja Koželj

Z »MOŽGANČKANJEM« NAD DEMENCO TER MAKRAME IN TAPISERIJA
Z »možgančkanjem« nad demenco ter delavnici makrameja in tapiserije so študijski krožki, ki jih bo 
letos vodila mentorica Urška Lah 
Urška Lah je upokojena 
profesorica defektologije 
in diplomirana delovna 
terapevtka. Kot delovna 
terapevtka je bila deset 
let zaposlena v Zavodu za 
revmatične in srčne rekon-
valescente za mladino v 
Šentvidu pri Stični, potem 
pa kot profesorica defek-
tologije v Centru Dolfke 
Boštjančič na Igu ter v 
Zavodu za slepo in slabovidno mladino v Ljubljani 
(zdaj Center IRIS), kjer se je tudi upokojila.
V krožku Z »možgančkanjem« nad demenco bodo 

slušatelji spoznavali pomembnost zdravega življenj-
skega sloga za ohranjanje kognitivnih sposobnosti, 
socialnih in komunikacijskih spretnosti, dnevnih 
dejavnosti ter ročnih spretnosti, izvajali bodo prak-
tične vaje za ohranjanje spomina, pozornosti in kon-
centracije, vaje zaznavanja čutil (vida, sluha, tipanja, 
vonjanja, okušanja), praktične vaje orientacije 
in ohranjanja komunikacijskih spretnosti ter vaje 
socialnih spretnosti. 
Na delavnici makrameja in tapiserije bodo udele-
ženci izdelovali okrasne izdelke (stenske okraske in 
slike ter okraske, povezane z letnim časom) v teh-
nikah makrameja in tapiserije (vozlanje na stramin) 
ter različne uporabne izdelke (okrasni lonček za 
lončnice, obesek za ključe, nosilce za police).

POLETNA UNIVERZA
Tudi v letošnjem študijskem letu smo 
pripravili Poletno univerzo s področij 
računalništva in tujih jezikov ter zanimiv 
enodnevni izlet. 
Pri računalništvu vas bo mentor Domen 
Kokelj naučil, kako bi vaše fotografije 
resnično zaživele, kako jih pravilno pospraviti 
v arhiv, in podobno. Več o tem boste izvedeli 
na samem srečanju. Začetek bo v torek, 19. 
septembra, ob 9. uri v prostorih Društva Uni-
verza za tretje življenjsko obdobje. Študijski 
krožek bo potekal trikrat po dve študijski uri.

Učenje tujega jezika naj vam bo izziv. Zdravniki pravijo, da 
je poleg križank daleč najboljši način za krepitev spomina 
prav učenje tujega jezika. Zakaj ne bi bil vaš novi tuji jezik 
nemščina? Kako se ga lotiti? Vse to boste spoznali na tečaju 
z mentorico Jasno Kejžar v torek, 19. septembra, ob 18.30, 
v prostorih Društva Univerza za tretje življenjsko obdobje. 
Študijski krožek bo potekal štirikrat po dve študijski uri.
Na tečaj angleškega jezika ste vabljeni vsi, ki imate 
predznanje. Angleščino boste vadili ob različnih temah in 
tako spoznali veliko novega besedišča. Študijski krožek bo 
potekal štirikrat po dve študijski uri.

VABILO V CENTER NOORDUNG
Pred začetkom novega študijskega leta 2023/2024 smo pripravili 
enodnevni izlet v Vitanje, kjer si bomo ogledali vesoljski center 
Noordung. Ob 12. uri, ko boste spet na trdnih tleh, bo v bližn-
ji gostilni malica, potem pa bomo pot nadaljevali proti Žički 
kartuziji. Samostan nam bodo razkazali ter predstavili njegove 
vzpone in padce v skoraj 1000-letni zgodovini. Za piko na i bomo 
obiskali še samostan in naselje Jurklošter. Legenda pravi, da je 
tam pokopana Veronika Deseniška. Odhod bo v torek, 19. sep-
tembra, ob 8. uri, s parkirišča na Partizanski cesti.

DRUŠTVO U3
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HALO 65+
Tanja Nikolić

Na našo brezplačno telefonsko številko 080 22 61 
pokliče vse več starejših, ki potrebujejo podporo. 
Od začetka delovanja informacijske točke se je šte-
vilo klicev povečalo za 50 odstotkov. Največ potreb 
je na področju prevozov na zdravniške preglede in 
v diagnostične centre. Uredimo tudi prevoz do zdrav- 
stvenega doma v Škofji Loki. Iz mreže brezplačnih 
prevozov – center je v Kopru – so nam sporočili, da 
smo občani naše občine eni izmed najštevilnejših 
uporabnikov Prostoferja. Zato se včasih zgodi, 
da prevoza ne moremo zagotoviti, ker uporab-
nik pokliče prepozno. Zaradi tega je treba prevoz 
naročiti vsaj štiri dni pred želenim datumom. Če je 
klic prepozen, smo nemočni.

HALO
65+Kot kaže, je vedno več tudi potreb 

po različnih oblikah pomoči na 
domu, na primer čiščenje stano-

DRUŽENJE OB KVAČKANJU 
Jana Štucin

Med pestrimi programi Društva Univerza za tretje 
življenjsko obdobje Škofja Loka je tudi kvačkanje. 
Ob tej ročni spretnosti se srečujemo od oktobra do 
konca maja. Udeleženke – na pogumne moške za 
zdaj še čakamo – se srečujemo vsak petek ob 17. uri 
v Marinkini knjižnici.
Ročna dela imajo veliko pozitivnih učinkov. 
Kvačkanje je zelo pomirjajoč hobi, ki osrečuje ter 
pomaga pri umirjanju, urjenju spomina in koncen-
traciji. Nekatere raziskave kažejo, da kvačkanje zelo 
pozitivno vpliva na naše zdravje in dobro počutje. 
Ob kvačkanju se sprostimo in v miru ustvarjamo 
različne unikatne izdelke, ki polepšajo bodisi nas 
same bodisi naš dom, pa tudi edinstvena darila, s 
katerimi lahko osrečimo naše najdražje.
Na petkovih srečanjih kvačkamo v različnih teh-
nikah. Letos smo izdelale kape in trakove, šale, 
rokavice, novoletne okraske, pomladanske rožice 
in ptičke, tunike, brezrokavnike, majčke in poletne 
torbe. O željah se pogovorimo sproti in se nato od-
ločimo, kaj bomo ustvarjale. Potrebam posameznic 

prilagajamo tudi dinamiko 
dela. 
Naše druženje je tako ču-
dovita priložnost za učenje 
novih spretnosti oz. za njihovo 
izboljšanje in druženje. Lahko 
rečem, da je vsak petek zelo 
zabavno, rade poklepetamo, 
se smejimo in se veliko nauči-

080 22 61
vanja pri starejših ljudeh, ki nimajo svojcev oz. so 
ti zaposleni. Takrat nam na pomoč priskoči Nežka 
Fojkar, ki vodi skupino prostovoljk Starejši za sta- 
rejše. Za njihovo delo smo jim zelo hvaležni. Pogos-
to se dogaja, da starejši tudi po več mesecev nimajo 
stika s svojimi bližnjimi, zato potrebujejo pogovor o 
osebnih težavah in skrbeh. Ker nimajo nikogar, ki bi 
jim odkrito pokazal naklonjenost in pozornost, smo 
na naši brezplačni telefonski številki pripravljeni 
tudi za takšne pogovore.

DRUŠTVO U3

mo druga od druge. 
Učimo se vse življenje in 
si vedno znova postav-
ljamo nove izzive. Mor-
da pa se prav zdajle kdo 
med vami odloča, ali bi 
začel kvačkati. Z veli-
kim veseljem vas bomo 
sprejeli v našo druščino. 
Vedno lahko kakšno 
dobro zakvačkamo. 

K SODELOVANJU VABIMO PROSTOVOLJKE IN PROSTOVOLJCE
Društvo Univerza za tretje življenjsko obdobje Škofja Loka (krajše Društvo U3) že 19 let uspešno deluje na 
področju izobraževanja svojih članov. Uspehi so plod dela dinamične ekipe prostovoljk, ki sodelujejo pri 
organizaciji in vodenju društva. Da bi dosegli zastavljene cilje, vabimo k sodelovanju prostovoljko ali pro-
stovoljca za področje računovodstva, financ in društvenih projektov.

Za vse dodatne informacije smo vam na voljo na e-naslovu: loka3univerza@gmail.com, po telefonu 
št.: 064/233 535 ali osebno na sedežu društva med uradnimi urami.
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BEREMO DOBRE KNJIGE
Ela Dolinar

Obstaja rek, ki pravi, da se pot k znanju začne 
z obračanjem strani. Zato ne čakajte, čim prej 
obrnite prvo stran. Brali bomo knjige, ki se 
dotaknejo duše in v njej pustijo neko sled. 
Knjiga je nosilec znanja in zgodb, knjiga nam 
širi obzorja, ponuja nam potovanja, vseh vrst 
doživetja, sanjarjenja, ob njej doživljamo 
veselje in tudi žalost. Ponuja nam intimen čas 
zase, saj se med branjem lahko poglobimo v 
svoje lastne misli. Kdor bere knjige, živi tisoč 

DRUŠTVO U3
življenj.
Dobivali se bomo enkrat na 
mesec in se pogovorili o pre-
brani knjigi. Letos bo naša 
prva knjiga Izbira Edith Eger. Ta 
biografski roman nam ponuja 
eno tistih redkih in brezčasnih 
zgodb, za katere nočeš, da 
se končajo, in ki te za vedno 
zaznamujejo.
Vabljeni, da se nam pridružite.

SOLIDARNI Z ŽRTVAMI POPLAV
Borjana Koželj

Posledice poplav, ki so v minuli mesec prizadele Slovenijo, so grozljive. Pod vodo sta bili
skoraj dve tretjini Slovenije. Uničujoče poplave so izjemno škodo povzročile tudi občanom Škofje Loke. 
Naše društvo se zaveda pomembnosti medsebojne podpore, saj v takih trenutkih damo na ta način drug 
drugemu vedeti, da obstaja nekaj, česar se lahko oprimemo – to je prijateljstvo. Življenje vzemimo v svoje 
roke.
Zato bo Društvo U3 nekaj denarja namenilo Rdečemu križu Slovenije – Območnemu združenju Škofja Loka. 
V naši pisarni lahko svoj prispevek oddate tudi vi in v vašem imenu ga bomo poslali na RK v našem mestu.
Svoj obisk nam lahko sporočite po e-pošti: loka3univerza@gmail.com ali po telefonu št.: 064/233 535, lahko 
pa se tudi osebno oglasite v pisarni našega društva vsak delovni dan od 10. do 12. ure.

V NAŠIH UČILNICAH GOSTUJETA DVA RAZREDA OŠ JELA JANEŽIČA

Od 1. septembra, torej od začetka novega šolske-
ga leta, je v prostorih poveljstva nekdanje vo-
jašnice zaživel pravi medgeneracijski center! Dva 
razreda Osnovne šole Jela Janežiča izvajata pouk 
v naših učilnicah, še eden pa v pisarni Društva 
invalidov (MDI). 

Pred začetkom 
pouka je bilo 
treba še veliko 
postoriti, saj so 
morali učiteljice 
in njihovi po-
močniki primer-
no opremiti 
prostore. Postav-
ljali so omare, 
pritrjevali table, 
prinašali škatle z 
igračami in učni-
mi pripomočki 
... Tu je nekaj 
utrinkov iz zad-
njih avgustov-
skih dni.
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SELITEV MARINKINE KNJIŽNICE V NOVE PROSTORE 
Nevenka Mandić Orehek

Pa smo jo dočakali. Novi prostor samo za knjižnico in selitev!
Odslej bo knjižnica delovala v skrajnem severnem delu zahodnega 
trakta nekdanjega poveljstva nekdanje vojašnice. Komplicirano? Niti ne, 
ko nas enkrat najdete.
Prostor ni tako velik, kot je bil v starih prostorih društva upokojencev, 
vendar je s policami zapolnjen tudi po sredini in ne samo ob stenah kot 
prej. Bralke in bralci boste lahko sami poiskali želene knjige, ker te ne 
bodo več zložene v dveh vrstah po globini polic. Domače in tuje lepo-
slovje, lirika, dramatika in humor so na novih policah. Posebne zvrsti 
leposlovja, kot so zgodovinski in biografski romani, kriminalke, fanta-
stika, in tudi strokovno literaturo boste našli na starih policah, ob 
stenah knjižnice, a vse to ni več natlačeno v dveh vrstah. 
In kako je potekala selitev?
Nove police, ki stojijo v sredini prostora, so sestavili članice in člani 
Mavrice ter Miha in jaz. Matjaž je police povezal med sabo in jih pritrdil 

 MARINKINA KNJIŽNICA

Praznjenje polic v prejšnjem 
prostoru knjižnice

Prevoz knjig v nove prostore Polnjenje polic v novi knjižnici

na steno.
Uspelo nam je dobiti kartonske 
škatle od banan, saj so knjige 
težke, te škatle pa močne. 
Sprva smo mislile, da bo dovolj, 
če knjige pred selitvijo dobro 
posesamo, vendar ni bilo tako. 
Prahu s knjig ni mogoče od-
straniti brez krpe, zlasti ne s 
tistih, ki so bile zaprašene že 
tedaj, ko so prispele k nam. 
Vsako knjigo smo dobro obri-
sale z rahlo navlaženo krpo in 
jo položile v škatlo, vse škatle 
pa smo zložile v hodnik. Mirko, 
Zmago in Adi so jih z »rudli« 
odpeljali po klančini do Adijeve 
prikolice in jih naložili. Adi je 
prikolico dvakrat odpeljal 
do klančine, od tam pa so 
knjige z »rudli« in s tran- 
sportnim vozičkom, ki smo 
si ga sposodili v trgovini, 
odpeljali v novo bivališče. 
Tam smo jih ob pomoči 
naših bralk v roke znova 
vzele prostovoljke Marin-
kine knjižnice. 
Selitev smo začeli v 
ponedeljek, 7. avgusta. Pet 
krat je Adi s prikolico peljal 
samo knjige. Potem so Adi, 

Montaža novih polic

Selitev starih polic
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Nadaljevanje s prejšnje strani

POBIRAJO ČLANARINO, RAZNAŠAJO GLASILO

Dejavnost Društva upokojencev Škofja Loka sloni 
na prostovoljstvu. Prostovoljci in predvsem prosto- 
voljke delujejo v številnih dejavnostih, samo v pro-
gramu Starejši za starejše jih pomaga 38. Pomembni 
prostovoljni dejavnosti v društvu opravljajo tudi 
poverjeniki in poverjenice, ki v posameznih krajih in 
delih mesta pobirajo članarino in raznašajo glasilo. 
Teh je 21, še osem pa je tistih, ki raznašajo samo 
glasilo.
Zaslužijo si, da jih imenujemo in se jim na ta način 
zahvalimo za trud.
Na seznamu za leto 2023 so naslednji prostovoljke 
in prostovoljci: Marjan Baričič (Pod Plevno), Jožica 
Bergant (Kidričeva, Ljubljanska), Minka Bertoncelj 
(Novi svet), Mimi Dizdarevič (Stara Loka, CSS), Ela 
Dolinar (Stara cesta, Koširjeva cesta), Martina Eržen 
(Groharjevo naselje), Slavka Fireder (del Sv. Duha, 
Forme, Dorfarje), Meta Gartnar (Frankovo naselje, 
Suha), Julija Jenko (del Frankovega naselja, Stu-
denec), Rafael Kavčič (Potočnikova, del Partizanske, 
Tavčarjeva), Majda Klemenčič (bloki Podlubnik), 
Dragica Krek (Fužinska, Kopališka), Irena Pešelj (Pod-

lubnik), Romana Pintar (Godešič), Marija Peternelj 
(Hafnerjevo naselje), Gabrijela Selak (del Sv. Duha, 
Lajše), Stanislav Strnad (Trata), Milka Šmuc (Binkelj, 
Trnje, Vešter, Virlog), Vida Tratnjek (Puštal, Draga, 
Hosta, Pungart, Sv. Andrej, Sv. Barbara), Anica Ziherl 
(Bodovolje, Zminec, Brode, Gabrk, Log, Pod-
pulferca).
V zadnjem času so po več letih delovanja glasilo 
prenehale raznašati Majda Bernard (Gorenja vas 
- Reteče), Milica Križaj (Reteče) in Majda Franko 
(Vincarje, Mestni trg, Spodnji trg, Kapucinski trg, 
Cankarjev trg, Grajska pot).           
Samo glasilo pa raznašajo: Erika Drnovšek (Grenc, 
Virmaše), Janja Primožič (Demšarjeva, Sorška), Breda 
Mesec (Bukovščica, Češnjica, Dolenja vas, Rovte, 
Selca, Sopotnica, Sp. in Zg. Luša, Ševlje), Marinka 
Mesec (Bukovica, Luša, Sv. Tomaž), Milan Možina 
(Spodnji trg, Blaževa, Klobovesova ulica), Bernarda 
Sovinec (Suška cesta), Kristina Šubic (Partizanska) in 
Nežka Trampuš (Murave, Podvrh, Predmost), Patrici-
ja Žumer pa ga razvaža v bolj oddaljene kraje. 

PROSTOVOLJSTVO JE VREDNOTA

Jure, France, Matjaž, Mirko in Zmago v nov prostor 
preselili še stare police in jih tudi postavili. Hvala 
Almi, Danici, Ivi, dvema Marinkama in Smiljani. 
Hvala vsem, ki ste pomagali pri sestavl polic, čišče- 

nju knjig, prevozih in zlaganju knjig na police! Hvala 
tudi tistim, ki ste bili pripravljeni pomagati, pa se ni 
izšlo. 
V novi knjižnici vas pričakujemo knjižničarke pros-
tovoljke Jožica, Katarina, Magda, Mira, Nevenka in 
Olga.

Drage upokojenke in dragi upokojenci!

Pri glasilu Mi o sebi pravimo, da gremo s časom naprej,
pri Mi o sebi pravimo, da smo se pripravljeni učiti,
pri Mi o sebi pravimo, da smo prilagodljivi.

Torej,
sprejmimo obveščanje prek elektronskih medijev za svoje.
Ker je naš seznam e-naslovov nepopoln, vas prosimo, da nam na društveni e-naslov 

info@du-skofjaloka.si 
pošljete kratko elektronsko sporočilo z vašim imenom in priimkom ter e-naslovom. K temu spodbudite tudi 
svoje prijatelje iz upokojenskih vrst.
Obljubljamo vam, da vas bomo obveščali o različnih dogodkih oziroma objavah 
           na naši internetni strani www.du-skofjaloka.si.
Vi pa se obvežite, da boste tu pa tam odprli svoj elektronski predal in prebrali naša vabila.

        Društvo upokojencev Škofja Loka, 
        predsednik Miha Ješe
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LETOŠNJE BALINANJE V POLNEM ZAMAHU 
Smiljana Oblak

ŠPORT

Balinarke smo letošnjo sezono začele s turnirjem v 
spomin na našo lani preminulo kolegico Ido ter se 
ob tem spomnile še njenega rojstnega dne. Nanj 
smo povabile vse štiri njene hčerke. V ponedeljek, 
27. marca, so z nami balinale Karolina, Marjana in 
Lucija, Barbara je bila službeno zadržana. Ker smo 
jih razdelili v tri različne ekipe, je bila zelo zanimiva 
njihova medsebojna tekmovalnost. Zmagala je 

Karolinina ekipa. Po končanem tekmovanju smo se 
družili ob pijači in prigrizku.
V organizaciji Športne zveze so balinarke 6. maja 
nastopile na ŠRI na Trati. Sodelovalo je pet ekip, 
med njimi tri ekipe DU Škofja Loka. Zmagala je eki- 
pa DU (Ivanka Prezelj in Smiljana Oblak), druge so 
bile Žirovke, tretje pa druga ekipa DU (Vera Hartman  
in Marija Sovinc).

Utrinek s spominskega turnirja

predtekmovanju se je večina tekmovalk udeležila še 
tekmovanja v bližanju v krog. Za pokal zmagovalke 
sta se po prvotno izenačenem rezultatu pomerili 
Ločanki Irena Berginc in Nada Fojkar. Zmagala je 
Nada. Tekmovanje je vodil in sodil Jure Štancer.
V torek, 22. maja, je v organizaciji DU Tržič potekalo 
prvenstvo gorenjskih balinark PZDU v Bistrici pri 
Tržiču. Udeležba štirinajstih ekip je bila rekordna. 
DU Škofja Loka so zastopale: Ivanka Prezelj, Vera 
Hartman, Vojka Mihelič, Irena Berginc in Smiljana 
Oblak. Po preboju iz predtekmovanja se je ekipa 
uvrstila v četrtfinale, v katerem je izgubila s poz-
nejšimi podprvakinjami, ekipo Tržiča. Zmagale so 
Kranjčanke, druge so bile Tržičanke, tretje pa Radov-
ljičanke.
Na povabilo DU Logatec in DU Kamnik je ženska 
ekipa DU Škofja Loka nastopila na dveh turnirjih. 
V Logatcu je naša ekipa, ki so jo sestavljale Marija 
Sovinc, Ljuba Pejić, Vojka Mihelič in Smiljana Oblak, 
zmagala, v Kamniku pa so bile Vojka Mihelič, Ivanka 
Prezelj in Smiljana Oblak četrte.

Kot že skoraj vsako leto zadnjih trideset let so se 
balinarke 16. maja zbrale na  domačem igrišču 
na Trati. Poleg dveh domačih ekip je igralo še pet 
povabljenih ekip. Zmagala je ekipa Mengša, druge 
so bile igralke Kokre iz Kranja in tretje balinarke 
Logatca. Domačinke so bile četrte in šeste. Po 

Balinarski klub Loka 1000, ki domuje v škofjeloških 
Benetkah ob Sori, letos praznuje 50 let. Predsednik 
kluba Jure Štancer je na praznovanje in balinarski 
turnir povabil tudi žensko ekipo DU Škofja Loka. V 
konkurenci 16 ekip (v resnici jih je tekmovalo 15) je 
edina povsem ženska ekipa, v kateri so bile Ivanka 
Prezelj, Vojka Mihelič, Ljuba Pejić in Smiljana Oblak 
in je zastopala DU Škofja Loka, zasedla odlično peto 
mesto. Priznanje za delo v klubu je prejel tudi član 
društva upokojencev Ivan Breznik.

Balinarke na ŠRI

Ivan Breznik (desno) 
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USPEŠNI TEKMOVALCI IN DOBRI ORGANIZATORJI
Vojka Mihelič

Športni sekciji našega društva – kegljanje s kroglo na vrvici in pikado sta aprila organizirali tekmovanji 
Pokrajinske zveze društev upokojencev za Gorenjsko (PZDU) za leto 2023 

Tekmovanje PZDU Gorenjske v kegljanju s kroglo 
na vrvici je potekalo 13. aprila v prostorih nekdanje 
vojašnice. Uradnega odprtja so se poleg nastopa-
jočih ekip udeležili še delegat PZDU Ivo Veger, pred-
sednik našega društva mag. Miha Ješe, škofjeloški 
župan Tine Radinja, direktor Zavoda za šport Škofja 
Loka Nejc Rebec in vodja športne dvorane Poden 
Matjaž Bernik. V imenu organizacijskega odbora se 
vsem skupaj še enkrat najlepše zahvaljujem. 

TEKMOVANJE V PIKADU
V tem prispevku bi vas rada seznanila, kaj zmore-
mo ljubitelji športno-rekreativnih dejavnosti 
in medsebojni prijatelji, saj smo letos poleg 
kegljanja s kroglo na vrvici kljub prostorski stiski 
v našem društvu organizirali tudi tekmovanje 
PZDU Gorenjske v pikadu. Tekmovanje je pote-
kalo 30. maja v prostorih, v katerih so tudi trenin-
gi kegljanja s kroglo na vrvici. Seveda smo morali 
prostor za to tekmovanje preurediti, vendar je 
v slogi moč. Skupaj je nastopilo 28 ekip oz. 122 
tekmovalcev iz skoraj vseh upokojenskih društev 
na Gorenjskem. Med seboj se je pomerilo 13 

Podravje. Ženske ekipe so zastopale DU Naklo, DU 
Javornik - Koroška Bela, DU Kranj, DU Žirovnica, DU 
Kokrica, DU Tržič in naše društvo (Ivanka Prezelj, 
ki je postala gorenjska prvakinja, Irena Berginc je 
osvojila 2. mesto, Smiljana Oblak je bila 3., Vojka 
Mihelič 6. in Zdenka Gaber 9.). Moške ekipe so 
bile iz DU Naklo, DU Kranj, DU Javornik - Koroška 
Bela, DU Žirovnica, DU Kokrica in iz našega društva 
(Adolf Kočar je postal gorenjski prvak, Mirko Jović je 

Tekmovalo je sedem ženskih (32 tekmovalk) in šest 
moških ekip (29 tekmovalcev). V moški in ženski 
konkurenci sta zmagali ekipi našega društva in se 
tako uvrstili na državno prvenstvo, ki bo 14. septem-
bra v Središču ob Dravi v organizaciji PZDU Spodnje 

Naši najboljši kegljači s kroglo na vrvici

ŠPORT

osvojil 2. mesto, Franc Bradeško je bil 3., Ivan 
Hafner 6., Matjaž Loboda pa 7. 
Tudi letos nas je Športno društvo Baron iz 
Logatca povabilo na svoj športno-družabni 
dogodek »4. SREČANJE POD LIPO 2023«. 
Srečanje, posvečeno dnevu državnosti, so 
pripravili 17. junija v taborniški koči Rodu 
srnjak v Logatcu. Nanj so bila poleg našega 
društva povabljena še društva iz Vrhnike, 
Rovt in Loške doline. Srečanje sicer ni 
tekmovalnega značaja, kljub temu pa se 
pomerimo v kegljanju s kroglo na vrvici in 
pikadu. Vsi nastopajoči prejmemo spomin-
sko medaljo. Ker imajo premalo prostora 
za športne dejavnosti, smo letos kroglo za 
zbijanje kegljev metali v levo in ne v desno, 

kot je pravilno. 
Bilo je zelo zanimivo in seveda veliko smeha. 
Srečanje s športnim društvom Baron iz Logatca je 
vedno zelo prijeto, lepo in dobro organizirano, zato 
upam, da se bomo družili še velikokrat.
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Škofjeloški župan Tine Radinja na 
tekmovanju PZDU Gorenjske v pikadu

zmagali moštvi iz DU Kamnik. Naša ženska ekipa je zasedla 8. 
mesto, moška pa 6. V naši ženski ekipi je bila najboljša Smiljana 
Oblak, ki je zasedla 16. mesto, v naši moški ekipi pa Cvetko 
Stankovič, ki je osvojil 17. mesto. Tako kot odprtja so se tudi 
podelitve priznanj udeležili škofjeloški župan, predstavniki 
Športne zveze Škofja Loka in vodstvo našega društva. Naj-
večja zahvala pa gre organizacijskemu odboru, rekreativcem, 
ki so pomagali pri izvedbi tekmovanj, in vodji tekmovanja v 
obeh kategorijah Vojki Mihelič.
25. marca smo se udeležili tudi 12. marčevskega turnirja v pi-
kadu, ki ga prav tako vsako leto organizira ŠD Baron iz Logatca. 
Na tem turnirju je nastopilo 15 moških ekip z 71 tekmovalci 
in 12 ženskih ekip s 54 tekmovalkami. V čast nam je, da smo 
edina gorenjske ekipa, ki nastopa na tem tekmovanju. Med 
našimi je Vojka Mihelič zasedla 18. mesto, Franci Bradeško 
pa 16. 
Športna zveza Škofja Loka, občina Železniki in izvajalec Javni 
zavod Ratitovec so 15. aprila organizirali enotno tekmovanje 
moških, mešanih in ženskih dvojic v pikadu. Tekmovanje je 
potekalo v Športni dvorani Železniki. Iz našega društva sta 
tekmovali dvojici Franc Bradeško in Mirko Jović (osvojila sta 3. 
mesto) ter Adolf Kočar in Franci Prezelj (5. mesto). 

ženskih ekip s 55 tekmovalkami in 15 
moških ekip s 67 tekmovalci. Tako med 
ženskimi kot med moškimi ekipami sta 

STELKE IN STRELCI DOBRO MERILI 
Ivanka Prezelj

PRVENSTVO PZDU GORENJSKE V STRELJANJU Z ZRAČNO PUŠKO 2023
V Trzinu se je 25. maja letos med seboj pomerilo 25 
strelcev in 10 strelk, tj. sedem moških in samo dve 
ženski ekipi. 

(149) in Vojka Mihelič (116).
Tudi v moški konkurenci so zmagali strelci iz DU 

Po dvajsetih zaporednih vsakoletnih zmagah je 
ženska ekipa DU Škofja Loka tokrat osvojila drugo 
mesto (472 krogov). Prvakinje so postale strelke iz 
Kamnika (494 krogov). Med posameznimi uvrstitvami 
je bila z drugim mestom zelo uspešna naša Nevenka 
Mandić Orehek (166). Za naše društvo so tekmovale 
še Ivanka Prezelj (157), Frančiška Demšar Mesec 

Kamnik (515 krogov),
drugo mesto je pri- 
padlo naši ekipi DU
Škofja Loka (480 
krogov), tretji pa so 
bili strelci iz DU Tržič 
(455 krogov). Med 
posamezniki se je 
na 3. mesto uvrstil 
Janez Demšar (172). 
V ekipi DU Škofja 
Loka so sodelovali 
še Boris Vodopivec
(156), Janko Žorž 
(152) in Franc 
Prezelj (140).Strelci na liniji pred začetkom tekmovanja

Izplen: pokala ženske in 
moške ekipe

Spoštovani člani in članice, pridružite se nam! 
Preizkusite mirnost svojih rok in ostrino svojega očesa. 

Ker sta pri tem športu potrebni 
koncentracija in hkrati sproščenost, ga zdravniki 

uvrščajo med aktivnosti proti demenci. 
Pridite, ne bo vam žal!
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TEKMUJEMO MED NAJBOLJŠIMI V PRSTOMETU 
Vojka Mihelič

Športna zveza Škofja Loka je tudi v letu 2022/2023 organi- 
zirala zimski turnir v prstometu. Od lanskega novembra do 
konca letošnjega marca se je med seboj pomerilo deset 
ekip, med njimi tri iz našega društva. V prvi ekipi so bili 
Ivanka Prezelj, Vera Bokal in Boris Pešelj, v drugi Niko Prevc, 
Franci Prezelj in Vasilij Kosec, v tretji pa Nežka Fojkar in 
Alojz Žitnik. Odigrali so 13 kol. Podelitev priznanj je bila 8. 
maja. Ker so nastopili najboljši prstometaši v Sloveniji, naše 
ekipe niso mogle doseči vidnejšega rezultata. Naša prva 
ekipa je osvojila 5. mesto, druga 8. in tretja 9. mesto. Ker 
nimamo primernega prostora za treniranje prstometa, smo 
z doseženimi rezultati lahko kar zadovoljni.

Skupinska fotografija: zaključek prstometa 2022/2023

Prstometašice našega društva pa zelo dobro 
tekmujejo v 1. državni ligi prstometa za žen-
ske, ki jo vsako leto organizira Prstometna 
organizacija Slovenije. Vsaka ekipa se pomeri 
v 15 kolih. Do 21. junija smo odigrale 12 
kol, preostala tri pa bodo septembra. Kaže 
nam zelo dobro, saj za zdaj ekipno vodimo, 
posamezno pa sta na 1. mestu Lea Ahčin in 
na 3. mestu Vera Bokal. Več o tem tekmovan-
ju v prihodnji številki, saj bo razglasitev te-
kmovanja 4. oktobra 2023 v šotoru v Naklem.

VABILO: SODELUJTE V ŠPORTNI SEKCIJI!

VLJUDNO VABLJENI vsi, ki bi se radi vključili v našo sekcijo! 
Več informacij lahko dobite pri vodji sekcije kegljanja s kroglo na vrvici Vojki Mihelič, 

GSM: 040/747 489, e-mail: vojka.mihelic@siol.net.

RAZPORED REKREACIJ

V septembrski številki našega glasila smo nameravali objaviti razpored rekreacij za vse 
športne sekcije od jeseni naprej. Zaradi selitve se je organizacija nekoliko zamaknila, 
zato v športni sekciji Društva upokojencev Škofja Loka vabimo vse, ki jih to zanima, da 
od tega meseca naprej spremljajo našo spletno stran. 

Obiščite nas na spletnem naslovu: www.du-skofjaloka.si.  

ŠPORT
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ŠPORT
SEZONA JE BILA USPEŠNA 
Ivan Hafner

Kegljači in kegljačice smo spomladi tekmovali na medobčinskem prvenstvu dvojic, medobčinskem 
tekmovanju posameznih kegljačev in kegljačic ter na športno-rekreativnih igrah

MEDOBČINSKO PRVENSTVO DVOJIC
Organizator Športna zveza Škofja Loka je zaradi 
kronično majhne udeležbe ženskih dvojic vse ekipe 
združil v enotno kategorijo, to pa je bil velik udarec 
za naše ženske dvojice. Skupaj je nastopilo 16 dvo-
jic. Osem najboljših se je 4. aprila pomerilo v finalu, 
med njimi tudi tri naše. Zmagala je dvojica iz Zmin-
ca Jože Albreht – Vili Celec. V obeh krogih sta skupaj 
podrla 2228 kegljev. Naša najboljša dvojica Peter 
Mravlja – Janko Fojkar je bila s skupaj 2152 podrtimi 
keglji peta. Takoj za njo se je na šesto mesto z 2107 
podrtimi keglji uvrstila naša mešana dvojica Roman 
Selan – Marija Tolar. Naša ženska dvojica Smiljana 
Oblak – Zdenka Gaber je bila osma. Podrli sta 2060 
kegljev.

Rezultati medobčinskega prvenstva dvojic so lep 
uspeh za naše društvo. 

Peter in Janko sta bila peta, 
Smiljana in Zdenka pa osmi.

MEDOBČINSKO POSAMIČNO PRVENSTVO KEGLJAČIC IN KEGLJAČEV
V ženski konkurenci je nastopilo 12 kegljačic, med 
njimi šest naših. Najboljših šest, med njimi dve naši, 
je 20. aprila nastopilo v finalu. Zmagala je Monika 
Blagovič, mlada kategorizirana klubska kegljačica, 
ki je podrla 1119 kegljev. Odlično drugo mesto je 

Med posameznicami je bila Smiljana 
druga, Zdenka peta, Tina pa enajsta.

Naši finalisti Tine, Roman, Janko, 
manjka Peter.

s 1054 podrtimi keglji 
zasedla naša izkušena 
Smiljana Oblak, večkrat-
na prvakinja v minulih 
letih. Solidno peto mes-
to je s 1005 podrtimi 
keglji zasedla Zdenka 
Gaber. 
V moški konkurenci je 
tekmovalo 27 kegljačev, 
med njimi so bili štirje 
naši, od katerih sta se 
dva uvrstila v finale. Z odličnim rezultatom 1193 po-
drtih kegljev je zmagal izkušeni klubski kegljač Edo 
Oberstar. Naš najboljši je bil Tine Uršič, ki je s 1131 

podrtimi keglji zasedel odlično peto mesto. Omeniti 
pa moram, da se je v finale sicer uvrstil kot zadnji, a 
je v finalu podrl kar 566 kegljev. Za njegovih skoraj 
80 let je to prav fenomenalen rezultat! Peter Mravlja 
je bil s 1087 podrtimi keglji soliden deveti, Roman 

Selan 15., Janko Fojkar pa 17. 
Kaže pa je dodati, da je Tine Uršič le pet dni pozneje, 
25. aprila, 2023, podrl kar 600 kegljev!!

41. ŠPORTNO-REKREATIVNE IGRE (ŠRI) 
Tekma parov je bila 12. in 13. maja na kegljišču v 
Železnikih. Za to tekmo vedno s težavo zberemo 
vsaj skromno zastopstvo, saj naši kegljači neradi 

tekmujejo na starem, vegastem in zelo neugodnem 
dvosteznem gostilniškem kegljišču Pri Meru.
Med moškimi (nastopilo je 13 dvojic) nihče ni podrl 
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Najboljši kegljači ŠZ Škofja Loka v sezoni 2022/2023, pet 
naših (manjkata Roman in Tine): Smiljana – druga 

najkegljačica, ter Peter in Janko, polni nagrad

Nadaljevanje s prejšnje strani

500 kegljev. Kar 9 dvojic je bilo iz občine Železni-
ki. Zmagala sta kegljača Domela Jaka Mohorič 
in Anže Prezelj, ki sta skupaj podrla 953 kegljev. 
Naša Peter Mravlja in Tine Uršič sta bila z vsega 
704 podrtimi keglji zadnja. Tine, ki je le nekaj dni 
pred tem podrl 600 kegljev, jih je v Železnikih le 
343! 
Podobno se je dogajalo tudi pri ženskih dvo-
jicah. Naši Smiljana Oblak in Zdenka Gaber sta 
bili med zadnjimi.
Konec maja je bilo  končano tudi naše klubsko 
prvenstvo. Za torek, 6. junija, smo načrtova-
li sklepno druženje. S pohodom na Blegoš in 
razglasitvijo rezultatov klubskega prvenstva Pri 
Andrejonu bi bilo končano jubilejno, že 25. keg-
ljaško druženje sezone, vendar je bilo zelo slabo 
vreme razlog, da smo ta tradicionalni zaključek 
sezone preložili na letošnji september. O pod-

robnih rezultatih bom zato poročal v prihodnji številki 
našega glasila.

ŠZ Škofja Loka je letošnji zaključek tekmovanj pripravila 8. junija v »Benetkah«
V točkovanju različnih disciplin je drugo mesto 
občinske najkegljačice osvojila Smiljana Oblak. 
Med prejemniki različnih praktičnih nagrad za 

uspehe na posameznih tekmovanjih je bilo tudi tokrat 
največ naših kegljačic in kegljačev, kar polovica, to pa 
kaže, kako uspešni smo bili v tej sezoni. 

ODLIČNI REZULTATI V TENISU
Boris Pešelj

Na gorenjskem 
teniškem prven-
stvu v parih za 
upokojenke in 
upokojence, ki 
je potekalo 2. 
junija v Duplici 
pri Kamniku, je 
med 96 športniki 
in športnicami 
iz vse Gorenjske 
sodelovalo tudi 
12 tenisačic 
in tenisačev iz 
Škofje Loke. Čeprav igramo tenis zaradi veselja, zdravja, 
druženja in zabave, smo bili veseli tudi odličnih rezul-
tatov. Naši članici Nada Fojkar in Nada Nastran sta v 
svoji starostni kategoriji postali šampionki, drugi ženski 
par, Irena Berginc in Irena Lušina, pa sta prejeli bronasti 
medalji. Moški par Jože Dolinar in Boris Pešelj je dosegel 
odlično drugo mesto, Slavko Fojkar in Vinko Gruban pa 
sta bila tretja. V skupni razvrstitvi smo zasedli odlično 
četrto meso. Tudi drugi tekmovalci so uživali v tenisu in 
druženju. Ob odlični organizaciji smo tekmovali v sedmih 

starostnih skupinah, tekme pa so potekale v 
lepem vremenu ter v izjemnem športnem in 
prijateljskem duhu. 

Šampionki Nada Fojkar
 in Nada Nastran
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PLANINSKI VODNIK: OD ZAMISLI DO POHODA
Dragica Gartner

Kako je videti delo planinskega vodnika – od zamisli do izvedbe pohoda, obračuna in končnega poročila 

Na podlagi ogleda zemljevidov in računalniških 
opisov najprej nastane zamisel o pohodu. Trudimo 
se, da se pohodi ne ponavljajo in da vas peljemo tja, 
kjer vas večina še ni bila.
Ko si pot natančno ogledamo na zemljevidu, je na 
vrsti ogledna tura, ki jo prehodimo dvakrat, včasih 
tudi trikrat, še zlasti če nimamo nikogar, ki bi nas 
počakal na drugi strani. Zelo veliko časa porabimo 
tudi za iskanje po računalniku.
Vodniki moramo poznati svoje pohodnike in oce-
niti, ali bodo vsi zmogli pot ali jih bo morda treba 
razdeliti na dve skupini. Glede na našo starost imajo 
številni med nami že precej zdravstvenih težav, 
kljub temu pa si želimo druženja, zato se trudimo 
pohode prilagajati. Vedeti moramo, kako velik av-
tobus lahko pripelje na želeni cilj in se dogovarjati z 
voznikom. Zbirati moramo prijave pohodnikov in si 
zapisovati prijave, odjave in vprašanja ter jih vnašati 
v računalnik, potem pa še tiskati sezname. 
Nato ure in dneve sledimo vremenu in se odloča-
mo, ali bomo sploh odšli na pohod. Vreme namreč 
»ponedeljkovcem« zelo pogosto nagaja. Včasih 
delamo kar doktorate iz vremenskih napovedi, saj 
je pogosto vsaka drugačna, ob tem pa veliko časa 
presedimo za računalnikom in iščemo, ali bo vreme 
primerno za odhod. Od tod naše pogosto prilaga-

janje datuma izletov. 
Poleg tega je treba najti tudi cenovno, prostorsko 
in kakovostno primerno gostilno za malico. Sledi iz-
vedba samega pohoda, ki nikoli ne mine brez skrbi. 
Ko je vsega konec in slišiš smeh pohodnikov, ki je 
odraz zadovoljstva in najlepša pesem za vodnika, je 
vse poplačano. Odvali se ti kamen od srca.
Ko se pohodniki razkropijo domov, pa za vodnike 
še ni vsega konec. Urediti je treba od udeležencev 
pobrani denar in ga odnesti na planinsko društvo. 
Napisati je treba poročilo o turi ter na planinsko 
in upokojensko društvo oddati polletno in letno 
poročilo. Vnašanje ni seštevanje pohodnikov na po-
hodih. Največje težave, ki ti jemljejo čas, sta nepred-
vidljivo vreme, odjave tik pred zdajci, po koroni tudi 
iskanje restavracij in avtobus. Na srečo imamo zelo 
razumevajočega prevoznika. 
Dela, ki ga sicer rada opravljam, je zelo veliko, a 
vendar preveč. Hvaležna sem za dobre vodnike, 
pomočnike, brez katerih ne bi mogli na pot. Kri-
vično pa je, ker nekateri mislijo, da smo za to 
plačani. Kljub temu bomo tudi v prihodnje še vedno 
iskali poti, jih pred organiziranim pohodom tudi 
sami prehodili in ocenjevali, kako bi po njih lahko 
peljali svoje prijatelje pohodnike. 

VESELI POHODNIKI

Tako je bilo dobesedno v Nebesih.
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EN DAN IN ZA TRI DNI DOŽIVETIJ
Mira Kofler

Res ni velika ta naša dežela, zato pa je polna lepot in ponuja nešteto možnosti, da preživimo lep dan

Četrtkova pohodniška skupina je osvojila že veliko vrhov in 
spoznala številne znamenitosti Štajerske, Koroške, Gorenjske, 
Dolenjske in Primorske. Pohod na Skalo nad Slovenskimi Konji-
cami pa je bil posebno doživetje. Bil je kulturno-pohodniško 
turistični dan. Tri v enem, bi lahko rekli.
Začeli smo ga z ogledom Radia Rogla v Slovenskih Konjicah, 
slišali, kako je nastal in kaj vse tam počnejo. Pred radijsko stav-
bo nas je v sončnem jutru na klopci pod brezo pozdravil Ivan 
Minatti (njegov kip, saj so Slovenske Konjice njegov rojstni 
kraj) in mislim, da ga res ni, ki bi ne poznal njegove znamenite 
Nekoga moraš imeti rad in tiste prelepe Oka, Nesa! Kar samo- 
umevno je bilo, da smo se zato na poti skozi mesto še pred 
vzponom na Skalo oglasili v pubu Tattenbach in spili prav 
posebno Minattijevo kavo. Odlična vsebina v skodelici, na 
krožniku napis Nekoga moraš imeti rad, ob robu krožnika pa 

ČETRTKOVI PLANINCI

čokoladni srček in na drob-
nem papirnatem zvitku ena 
izmed Minattijevih pesmic ali 
pesmic mladih nagrajencev 
Minattijevega sklada.
Prelep začetek dneva, potem 
pa naprej skozi Slovenske 
Konjice proti začetku poti 
na Skalo. Strmo se začne pot 
nanjo, a te zanimivi obli kamenčki, prislonjeni ob 
korenine dreves, z duhovitimi napisi, kot npr. Pre-
pusti se naravi! Adijo, stres! Osveži se z malo vode!, 
spodbujajo in vrh 777 m visoke Skale, razgledne 
točke na vzhodnem delu Konjiške gore s prelepim 
pogledom na Slovenske Konjice, je dosežen. Kratek 
postanek, nato pa naprej po poti skozi gozd smrek 

in mladih bukev in mimo travnikov na vrhuncu 
cvetenja proti dolini v Žičko kartuzijo.
Kot iz filma so se na izhodu iz gozda prikazale mo-

gočne stavbe Žičke kartuzije, ki so jih v 12. stoletju 
naselili menihi iz Velike kartuzije na Francoskem. 
Njena zgodovina je bogata in njena mogočnost v 
tej Dolini sv. Janeza Krstnika še dandanes prevzame 
obiskovalce. Posebna znamenitost je tudi njen 
zeliščni vrt, na katerem so prav ta čas cveteli mogo-
čni lučniki in je dišalo po sivki, melisi, timijanu, šetra-
ju … Ta odmaknjeni mirni svet naj bi bil svet pose-
bne, pomirjujoče energije in zato ji obiskovalcev ne 
manjka. V bližini kartuzije je tudi Gastuž, tj. gostil-
na, ki deluje vse od leta1467 in je tako najstarejša 
gostilna na Slovenskem in v kateri si obiskovalci za 
dober občutek v tamkajšnji kavarni privoščijo vsaj 
kavo.
Naše poti pa še ni bilo konec, saj smo se zapeljali 
le nekaj kilometrov naprej, da bi si ogledali vele-
posestvo Ratajc v Žičah. Njeni lastniki so največji 
slovenski pridelovalci aronije, ki slovi kot posebej 
zdravilna rastlina. Seznanili smo se z njeno predela-
vo v odličen sok in druge izdelke, vendar je morda 
še pomembnejše kot sokovi in marmelade, da smo 
videli, kaj zmorejo ustvariti vztrajni ljudje z voljo in 
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vizijo. In takih ljudi v teh koncih in v naši deželi res 
ne manjka.
S poznim kosilom pri Zaliki v Stranicah smo končali 
dan trojih doživetij. 
Koliko lepega in zanimivega smo doživeli v enem 
samem dnevu po le nekaj prevoženih in prehojenih 

kilometrih po naši mali deželi!
Nič kovčkov in letal, le nahrbtnik, avtobus, noge in 
odprte oči za vse lepo okrog nas. In po vsem vide-
nem postaneš ponosen, da si doma v tej mali deželi 
velikih lepot in sposobnih ljudi. 

NA ŠKOFJELOŠKEM NEKOČ 
Danica Zavrl Žlebir

Avgusta so v Škofji Loki predstavili knjigo Na 
Škofjeloškem nekoč. Njeni avtorji so prebivalci teh 
krajev, »ki so v stoletjih v ljudski spomin zapisovali 
dogajanja na tem našem koščku zemlje,« so zapisali 
tokratni avtorji knjige, ki vsebuje ljudske pripovedi, 
pesmi, šege in pregovore v Škofji Loki z okolico ter 
v Poljanski in Selški dolini, dodano pa ji je še po-
glavje o vsakdanji in praznični mizi na Škofjeloškem. 
Gradivo so zbrale Dušica Kunaver, Nada Slovnik in 
Apolonija Kandus ob sodelovanju krožka za oživlja-
nje ljudske dediščine na Škofjeloškem. Kot poseb-
no odliko knjige navajajo njeno zadnje poglavje, v 
katerem je Nada Slovnik virom z znanstveno na-
tančnostjo dodala razlago in zgodovinsko ozadje 
posameznih pripovedi. 
Knjiga je začela nastajati leta 2019 in je svojo 
končno podobo dobila letos poleti, so na pred-
stavitvi v gostilni Pr’ Pepet povedale avtorice. Dušica 
Kunaver je poudarila, da ob svoji večdesetletni prak-
si z zbiranjem ljudskega izročila po Sloveniji takšne 
knjige še ni videla. Res je dragoceno pričevanje o 

neizmernem ljudskem bogastvu teh krajev in lepo 
darilo Loki. Pripoved so s pesmijo pospremili člani 
pevskega zbora Radost (vodi ga Sonja Dolinar), 
ki deluje v okviru rednih Srečevalnic v Škofji Loki, 
pritegnile pa so jim tudi članice glasbene skupine 
Loške orglice.

Knjigo Na Škofjeloškem nekoč so predstavile (od leve) 
Apolonija Kandus, Nada Slovnik in Dušica Kunaver.

NOVA KNJIGA
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SLEDOVI PRETEKLOSTI

BILO JE NEKOČ …
Stane Jarc

Zabaven zapis našega člana o spominih na navihano otroštvo
Nedaleč od Kranja ob reki Savi leži naselje Struževo. 
Čez Savo je zgrajen železniški most, po katerem je 
nekdaj tekla železniška proga Kranj–Tržič. Po pre-
hodu čez most se je proga precej povzpela. To so 
opazili otroci omenjene vasi in z mastjo namazali 
tračnici. Skriti ob progi so čakali na prihajajoči 
vlak. Ko so pogonska kolesa dosegla mastni trač- 
nici, so se začela vrteti na mestu in vlak je obstal. 
Presenečeni strojevodja je povečal dovod pare, 
vendar se vlak ni premaknil, le pogonska kolesa 
so se vrtela hitreje. Po večkratnem poskusu spelje-
vanja vlaka je voznik obupal in odpeljal nazaj na 
železniško postajo. Ker ni opazil namazanih tračnic, 
je menil, da je nekaj narobe s parno lokomotivo. 
Na postaji so nato kompoziciji od zadaj dodali še 

eno parno lokomotivo in tako brez težav prešli 
mastno oviro. Na postaji so po pregledu lokomo-
tive ugotovili, da ta ni pokvarjena, strojevodji in 
kurjaču pa naročili, naj dobro opazujeta progo na 
vzpetini. Naslednji dan sta pri prevozu čez most 
opazila gručo smejočih se otrok, ki so veselo skakali 
in vpili: »Daj paro!« Kurjač jih je začel obmetavati s 
kosi premoga, da so se razbežali, in s strojevodjo sta 
sklepala, da so jima zagodli otroci. Ustavila sta vlak 
in ugotovila, kaj je bil vzrok njunih težav.
Pozneje je železniška uprava obvestila vaščane, kaj 
so počeli njihovi otroci, in jim zagrozila z globo, če 
se bo to še nadaljevalo.
Na tej progi vlak že dolgo, dolgo ne vozi več.

SUTJESKA OSEMDESET LET POZNEJE
Nada Somrak

V organizaciji ZB Škofja Loka smo se od 
15. do 18. junija odpravili v Bosno in 
Hercegovino, kjer smo se med drugim 
udeležili slovesnosti ob 80. obletnici bit-
ke na Sutjeski. Med potjo smo se ustavili 
v spominskem parku Jasenovac, kjer sta 
žrtvam tega koncentracijskega tabo-
rišča posvečena muzej in spomenik. Ob 
tej priložnosti smo obiskali tudi neka-
tere druge spomenike žrtvam druge 
svetovne vojne, kot so Kozara, Igman in 
Bjelašnica. Po prihodu v Sarajevo, kjer 
smo tudi prenočevali, smo se pokloni-
li večnemu ognju, ki gori v opomin 
na vojno v Bosni in Hercegovini med 
letoma 1991 in 1995. Na Tjentištu smo 
se udeležili prireditve ob 80. obletnici 

Loški praporščaki na Tjentištu

bitke na Sutjeski. Spominska slovesnost s približno 
5000 udeleženci z območja nekdanje skupne države 
je bila polna hvaležnosti do vseh, ki so se takrat bo-
jevali za lepši jutri. Na poti domov smo se ustavili še 

v Jajcu in si ogledali muzej 2. zasedanja AVNOJ-a.
Vsi, ki smo se udeležili tega izleta, smo prepričani, 
da nikoli ne smemo zanikati naše polpretekle 
zgodovine.

VABIMO NOVE SODELAVCE IN SODELAVKE
Uredništvo glasila Mi o sebi vabi k sodelovanju nove sodelavce in sodelavke. Če radi pišete, znate fotografirati 
ali obvladate tehnično oblikovanje tiskanih medijev, nam svojo pripravljenost za sodelovanje sporočite na 
elektronski naslov dzzlebir@gmail.com ali po telefonu št. 031/626 154. Veseli bomo vašega odziva. 
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KORISTNE INFORMACIJE
Patricija Žumer

DRUŠTVO UPOKOJENCEV ŠKOFJA LOKA, Partizanska cesta 1, 4220 Škofja Loka
Uradne ure v pisarni društva: ob sredah in petkih od 8. do 12. ure
Blagajna: od 8. do 11. ure
Tajništvo tel.: 04/512 06 64
e-pošta: drustvoupokojencev@siol.net
Predsednik: Miha Ješe, GSM 031/309 795
Tajnica: Patricija Žumer, GSM 041/618 308
Računovodstvo: Tatjana Hribernik, GSM 031/635 109
Vplačila članarin in enodnevnih izletov: Alenka Malenšek, GSM 040/857 273
Letovanja in turistična potovanja: Cveta Škopelja, GSM 040/226 667
Sekcija za kulturo: Jelka Dolinar, GSM 041/801 980
Šport in rekreacija: Nada Somrak, GSM 031/735 413
Planinska sekcija – prijave: Martina Eržen, GSM 041/831 064
Pohodniška sekcija: Dragica Gartner, GSM 041/607 483
Glasilo Mi o sebi: Danica Zavrl Žlebir, GSM 031/626 154
Marinkina knjižnica: Nevenka Mandić Orehek, GSM 068/617 159
  ob ponedeljkih   od 14.30–16.30 ure in                         
  ob sredah in petkih   od 11.–13. ure   
Starejši za starejše in najemna stanovanja: Nežka Fojkar, GSM 041/717 210
Ob smrti našega člana prosimo njegove bližnje, da o tem obvestijo 
praporščaka (Milan Možina, GSM 041/996 789), svojega poverjenika ali tajnico DU.

ČLANARINA DRUŠTVA ZA LETO 2023
Društvena članarina in članarina vzajemne samopomoči za leto 2023 predvidoma ostajata nespremenjeni, 
to je 12 €, in veljata za tekoče leto (januar–december). Član je praviloma dolžan plačati letno članarino do 
konca junija 2023. 
Prispevka posameznega člana sta:
   - letna članarina 12 €,
   - vpisnina za nove člane 2 € (članska izkaznica),
   - vzajemna samopomoč (VS) 12 € (neobvezno).
Ob morebitnem prenehanju članstva zaradi izključitve oziroma odpovedi član nima pravice do vračila 
vplačane članarine. 
Člani DU, nastanjeni v domovih za starejše, so od 1. 1. 2020 po sklepu UO DU z dne 7. 8. 2019 oproščeni 
plačila članarine za DU, ne pa tudi članarine za vzajemno samopomoč oz. posmrtnine. 
Vsa gotovinska vplačila (članarine, izleti, letovanja) so mogoča med uradnimi urami od 8.–11. ure v 
DU; namesto gotovinskih vplačil lahko plačila nakažete tudi na naš TRR pri GB Škofja Loka, št. 07000-
0001134214, s pripisom namena 2023, referenca SI99. Plačilo članarine vam bomo pozneje v člansko 
knjižico vpisali v pisarni DU.

DOBAVA KURILNEGA  OLJA PO UGODNEJŠI CENI 
Pri društvu lahko naši člani dobijo posebno naročilnico za nakup kurilnega olja, ki je še vedno nekoliko 
cenejše, čeprav brezplačnega prevoza na večjo količino žal ni več. Dobavitelj: P&S, d. o. o., Struževo 66, 
4000 Kranj. Vse podrobnejše informacije dobite po tel. 04/257 25 75 oz. GSM 031/629 073.
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Marinkina knjižnica se prazni.

Marinkina knjižnica v novem prostoru

Pospravljanje pokalov

Sestavljanje novih polic za Marinkino knjižnico

Matjaž je nepogrešljiv pri 
montaži opreme.

Alenka v novi, 
delno opremljeni  pisarni

Šahisti se ne pustijo motiti.

Delovni sestanek
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Seja Upravnega odbora DU


